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Časopis Puls tvoříte s námi. Aby byl výsledek co možná nejlepší, shrnujeme podmínky uveřejnění: článek, 
příspěvek, téma, posílejte ve standardních textových editorech a nezapomeňte uvést nadpis. Příspěvky pdf 
s fotografiemi v doporučeném rozlišení. Fotografie: velikost pohlednice/A6: 1 MB (1 280 x 960), ½ stránky/A5: 2 MB 
(1 600 x 1 200), A4: 3 MB (2 048 x 1 536 – 1 920 x 2 560). Rozsah: poděkování, životní jubilea, narození dítěte, 
výročí, oznámení – 50 slov; článek – 100 slov, příspěvek na téma – 150/300 slov. Inzerce a plakáty musí být 
v tiskové kvalitě. TEXT: ZASÍLEJTE V BĚŽNÝCH TEXTOVÝCH EDITORECH BEZ VLOŽENÝCH FOTOGRAFIÍ!
FOTOGRAFIE: (NESOUCÍ NÁZEV ČLÁNKU, POPŘ. JINÝ POPISEK) POSÍLEJTE V PŘÍLOZE MAILU.
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Editorial… divácký

Prosinec byl pro Kulturní dům Střelnice samozřejmě měsícem uzavírajícím kalendářní 
rok, z pohledu sezony jsme v polovině, ale jistá rekapitulační zastávka je na místě… 
Samotný měsíc prosinec  2017 byl za posledních pět sezon co do návštěvnosti 
rekordmanem. Jen do uzavírky Pulsu, tedy 18. 12. , přišlo na Střelnici za kulturou či jinou 
společenskou událostí 3 980 lidí. Celková čísla roku 2017 ještě nejsou pohromadě, ale 
již z výše uvedeného údaje je zřejmé, že i celková návštěvnost roku 2017 bude vyšší, 
než v minulém roce. Střelnice je flexibilní multifunkční prostor, přesto se však velmi 
těšíme, až bude zahájena rekonstrukce budovy divadla, (později i kina) z roku 1927 
v těsné blízkosti kulturního domu. Proč? Jen v období od 1. do 18. prosince proběhlo 
na Střelnici 23 akcí s odlišnými nároky na úpravu prostoru, takže se přestavby sálu 
často realizovaly v  nočních hodinách. Hlediště u  forbíny, stolová úprava, velké 
hlediště, taneční parket, konferenční varianta atd. Proto mi dovolte na tomto místě 
upřímně poděkovat a vyslovit velké uznání zaměstnancům Střelnice za jejich velké 
nasazení, za všechny ty nekonečné služby, ale hlavně za všechny spokojené diváky. 
Vrchlabí je kulturní srdce Krkonoš, udělejme vše pro to, aby rostly i možnosti… třeba 
právě díky novému divadlu.

Pohodový nový rok 2018 vám za střelnický tým přeje 
Vladimír Jindra, ředitel.

PŘÁNÍ K NOVÉMU ROKU
Vážení a milí, přeji každému z Vás, aby byl nadcházející rok pro Vás úspěšný, zdravý 
a šťastný. Je dobře, když věci kolem nás běží tak, jak si vnitřně přejeme a cítíme, že 
by měly být. Poslední dobou vnímám, že smůla je, když si doma zapomenu brýle, 
někam založím klíče, apod. Takže štěstí v této podobě vnímám i  jako přání, aby se 
Vám vyhýbaly drobnosti a mrzutosti, které obtěžují a  znervózňují. V  tom zásadním 
a velkém pojetí je však nejdůležitější, aby všichni Vaši blízcí, které máte kolem sebe 
a máte je rádi, byli zdraví a neměli potíže. Abyste měli radost z toho, že jsou v pořádku 
a blízko Vás, protože to je ten základ dobrého žití, ze kterého se může člověk odrazit 
a sám ze sebe více vydat jak k veřejné práci, tak ke svému okolí. Když jsou rodina, 
blízcí i dobří přátelé v pořádku, pracovní věci nám všem jdou lépe.

Šťastný nový rok 2018!
Ing. Jan Sobotka 

starosta
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Ohlédnutí 
za uplynulým rokem
Začátek roku, období vhodné k  rekapitu‑
laci. Starosta Jan Sobotka se ohlíží: „Mám 
velkou radost z  dokončování Průmyslové 
zóny a s ní související stavbou silnic a chod‑
níků, především v Hartě. Takové akce, které 
se v  současné době dějí, zrají velice dlou‑
ho a  jsou plánovány desítky let. To je sice 
dlouhá doba, ale o to víc jsem z  jejich rea‑
lizace nadšen. Pro mne osobně jsou silnice 
a  chodníky, které budou letos v  Hartě do‑
končeny, velmi významné.

Těší mě, že dobře funguje závod Škoda 
Auto, především díky řediteli panu Slimáko‑
vi. Vyrábí tu více než 2000 převodovek den‑
ně. Závod pevně zakotvil v  našem regionu, 
vydobyl si postavení vysoce kvalitního mon‑
tážního pracoviště a zaměstnává hodně na‑
šich lidí, což je zásadní věc pro celý region.

Rybník Vejsplachy a jeho okolí s vybave‑
ním se stane moderní ozdobou města. Jako 
stavaře mě uchvátila rychlost a  relativní 
snadnost díla. Neuměl jsem si postup pra‑
cí dost dobře představit a  zdál se mi kom‑
plikovaný. Díky dobrým shodám okolností 
vše proběhlo hladce. Rybník byl vypuštěn, 
vyloven, vybagrován, postaveny základy 
drobných staveb, napuštěn, a slouží svému 
zimnímu účelu k  technickému zasněžování. 
To je přece paráda! Měl být mimo provoz dva 
roky, ale vše se stihlo za sezonu. Uvidíte, jak 
na jaře a v létě 2018 bude hezky vypadat, až 
budou drobné stavby dokončeny. Vznikne 
pěkné a příjemné přírodní koupaliště.

Ani nové nábřeží s  náplavkou jsem si 
nedovedl představit, že dopadne tak hezky. 
Jsem za to rád. Město má zase výrazně lepší 
podobu jedné ze svých centrálních částí.

V  průběhu roku 2017 jsme pokračovali 
v  jednáních ohledně „Kulturního trianglu“. 
Za rok jsme vydiskutovali jeho podobu (Di‑
vadelní klub, ZUŠ Karla Halíře, Divadlo, KD 
Střelnice), a  to je důležité. Všechny ty věci, 
které se budou dít letos, byly započaty už 
před značnou dobou a stejně tak je to s Kul‑
turním trianglem. Nyní jsme nastartovali 
etapu, která se bude řešit a  uskutečňovat 
později, ale už teď máme jasnou a konkrét‑
ní vizi. Území dozrává, abychom mohli za pár 
let začít.

Chtěl bych pochválit ředitele KD pana 
Vladimíra Jindru za pořízení nového velko‑
plošného promítacího plátna pro Střelnici. 
Z mého pohledu to byl skvělý nápad. Došlo 
mi při některých kulturních a společenských 
akcích, že to stávající promítání rušilo divá‑
ky a bylo velmi komplikované. Plátno posu‑
ne možnosti užívání Střelnice opět o  něco 
dál. On line přenosy sportovních nebo diva‑
delních představení, videomosty, velkoploš‑
né prezentace, výuka, a další. Dalším bonu‑
sem je, že Sřelnice může fungovat také jako 
kino. Město Vrchlabí na jaře 2017 finančně 
přispělo ke zlepšení technického zázemí 
svého kulturního domu, poděkování patří 
také Aleši Cermanovi, který se spolupodílel.

Pokročili jsme v  přípravě cyklostezek. 
Jsou tématem, které chceme v letošním roce 
opět ještě dále posunout. Příprava k  získá‑
ní stavebního povolení je složitá. Mnoho 
majetkoprávních vypořádání, projektová‑

ní, apod., komplikovaný proces.
Podařilo se nám koupit kus vlakového 

nádraží. Máme plán a vizi do budoucna, jak 
by mohl vzniknout úžasný projekt s  termi‑
nálem. Bylo by zde nejenom vlakové nádraží, 
ale soustředěno parkování, autobusy, cyklo‑
stezka: snadná cesta, jak přesedat z busu do 
vlaku, do osobních aut nebo na kola.

Samozřejmě za vším dobrým, co se nám 
daří, je třeba vidět pochopení zastupitelů, 
práci celého úřadu a  toleranci veřejnosti. 
Všem za to velice děkuji.

Rád bych se zmínil o  připravovaném fil‑
mu, který si město objednalo u režisérky Ru‑
dinské. Inspirací je Vivaldiho „Čtvero ročních 
dob“ a  to ve vztahu k Vrchlabí. Těší mě, že 
autorka u  své práce přímo rozkvetla. Díky 
ní budeme mít úžasnou propagaci Vrchlabí. 
Velice se těším, až přijde čas premiéry.

Dlouhodobě přemýšlíme o  tom, jak lépe 
a  efektivněji hospodařit s  energiemi. Je to 
velmi složité téma, kterým se těžko propraco‑
vává. Zatím se nepodařilo zavést jakýsi ener‑
getický management a  tím systém lepšího 
hospodaření s energiemi. Stejně tak dlouho‑
době pracujeme na zdokonalení celoměst‑ 
ského parkovacího systému, s čímž úzce sou‑
visí vylepšení parkoviště u  kláštera. Počítá‑
me s komplexním řešením celé záležitosti.
Rok 2017 byl pro mě emotivní. Z mého pra‑
covního světa odešli pro mě dva zásadní 
lidé, dobří kolegové. Jan Hřebačka do nové‑
ho působiště a Adolf Klepš do „věčných lo‑
višť“. To z mého pohledu mění můj pracov‑
ní mikrosvět. Pokračovat však musíme dál,“ 
uzavřel své ohlédnutí J. Sobotka.

D. Palátková

Návštěva pana 
hejtmana ve Vrchlabí 
a nové hřiště

„V  souvislosti s  řešením systému školství 
v  Královéhradeckém kraji navštívil naše 
město Vrchlabí hejtman PhDr.  Jiří Ště‑
pán, Ph.D.“, uvedl Jan Sobotka. „S potěšením 
si prohlédl nově dokončené víceúčelové hři‑
ště u gymnázia. Zaujal ho také školní bazén, 
který je v rámci tělesné výchovy četně vyu‑
žíván. Následně navštívil Střední průmyslo‑
vou školu strojní ve Vrchlabí a seznámil se 
s jejím provozem.“

K  tomu Renata Albrechtová, referentka 
odboru školství a  kultury města Vrchlabí, 
doplnila:

„Hřiště u  gymnázia bylo rekonstruováno 
za finanční pomoci Královéhradeckého kra‑
je, který poskytl dotaci ve výši 1 100 000 Kč.“

D. Palátková
Tento projekt 
byl spolufinancován 
Královéhradeckým krajem.
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5.– 6. ledna 2018 1. kolo voleb do Senátu ČR
Vážení spoluobčané, ve dnech 5. – 6. ledna 2018 se koná 1. kolo doplňovacích voleb do Senátu ČR.

Zajímejte se, kdo se za náš region Krkonoše uchází o Vaši přízeň.
Dejte hlas svému kandidátu. Přijďte k volbám.

„Na rok 2018 máme 
našponovaný rozpočet,“ 
uvedl starosta  
Jan Sobotka
Plánované investice 
jsou ve výši více než 
125 mil. Kč
„Nadcházející rok je z hlediska investic města 
zásadní a důležitý, máme naplánované stav‑
by, které určují chod městského rozpočtu,“ 
uvedl Jan Sobotka a  pokračuje: „Přestože 
šetříme na bazén, můžeme realizovat i další 
velké akce. Bazén je sice stavbou veřejnos‑
tí velmi očekávanou, ale dle mého pohledu 
není v  této chvíli nejdůležitější. Souběžně 
před sebou velkou silou a tempem hrneme 
další akce. Díky systematickému plánování 
a dobrému hospodaření podnikáme všech‑
ny kroky pro přípravu a realizaci všeho, co 
jsme schválili. Rozpočet je sice napnutý, ale 
situaci máme pod kontrolou. To je důležitá 
informace.

Před koncem roku 2017 jsme zaháji‑
li rekonstrukci úpravny vody. Její stávající 
stav neodpovídá moderním technologiím. 
Stavba s  dotací 50 mil. Kč za celkových 
cca 70 mil. Kč (bez DPH), by měla být dokon‑

čena do září 2018. Druhou zásadní položkou 
je rekonstrukce náměstí Míru s  náklady 
35 mil. Kč a s dokončením do srpna 2018.

K tomu jsme na zastupitelstvu 13. 12. 2017 
odsouhlasili vložení 60 mil. Kč na účet na 
stavbu krytého bazénu. Tím jsme vytvořili 
finanční rezervu, ke které v  letošním roce 
přidáme dalších 5 mil. Kč. Na stavbu bazé‑
nu bude našetřena částka ve výši 65 mil. Kč. 
Tak vytváříme předpoklad, abychom v roce 
2019 mohli stavbu zahájit. Pokud se zastu‑
pitelé po komunálních volbách na podzim 
roku 2018 rozhodnou, že krytý bazén ne‑
chtějí, budou mít na účtu pěknou finanční 
rezervu.

Shrnul bych, v  roce 2017 jsme vložili do 
investic zhruba 70 mil. Kč, v  roce 2018 to 
bude cca 125 mil. Kč. K nim připočtěme re‑
zervu ve výši 65 mil. Kč. Hodnotím tuto situ‑
aci jako dobře vyváženou a stabilizovanou, 
která umožňuje krátkodobě použít rezervu, 
pokud bychom potřebovali peníze ihned. 
K dispozici je i kontokorentní úvěr.

Mezi dalšími investičními akcemi, do kte‑
rých letos vložíme cca 15 ‑ 20 mil. Kč, bych 
chtěl připomenout např. dokončení rybníka 
Vejsplachy či práce na dalších cyklostezkách.

V programovém prohlášení jsme se zavá‑
zali, že budeme snižovat úrokové a uvěrové 
zatížení městského rozpočtu. Sliby plníme. 
U úvěru na projekt Čisté Horní Labe se nám 
podařilo získat snížený úrok z  původních 

2,5 % na současných 0,18 %, který v bance 
normálně k dispozici není. Vzali jsme nový 
úvěr ve výši 200 mil. Kč na 20 let s úrokem 
zmíněných 0,18  %, kterým přefinancujeme 
původní úvěr. Dosáhli jsme ho výběrovým 
řízením a dostali se na 10 % toho, co jsme 
měli dosud. Tato transakce nám v roce 2018 
přinese úsporu až 2,5 mil. Kč.

Hrubý plán investic na tento rok máme. 
Podařilo se nám dobře poskládat finančně 
složité akce. A  jsem za to rád. Pro letošní 
rok nepočítáme se zdražením poplatků za 
odpad, vodné, stočné, daň z  nemovitosti. 
Všechny daně, poplatky a ceny, které stano‑
vuje město, zůstávají ve stejné výši. Aktivity, 
které jsme platili dosud, jako kluby důchod‑
ců, mimoškolní, sportovní a  kulturní dění, 
volnočasové a  spolkové činnosti  aj., bude‑
me spolufinancovat i nadále. Přestože jsme 
se rozhodli „dát do placu“ velké množství 
peněz, naše obyvatele to nebude stát ani 
korunu navíc. Vychází to dobře. Vše do sebe 
hezky zapadá.

V  březnu bude schválen rozpočet a  po‑
tom podrobněji popíšu, co dalšího konkrét‑
ně obsahuje.

V  závěru bych rád shrnul: situace v  na‑
šem městě a  v  jeho rozpočtu je stabilní,“ 
uzavřel Jan Sobotka.

D. Palátková

Dopad optimalizace 
sítě středních škol pro 
Vrchlabí a okolí
Dne 4. prosince 2017 rozhodlo zastupitelstvo 
Královéhradeckého kraje o  změnách v  síti 
středních škol, které kraj zřizuje. Z celkové‑
ho počtu více než padesáti škol se změny 
týkají necelé poloviny. Přesně jedenadvacet 
škol, které splynou nebo se sloučí do deseti 
subjektů.

V  obvodu ORP (obce s  rozšířenou pů‑
sobností) Vrchlabí se tyto změny týkají od 
1.  července  2018 tří středních škol. Jsou to 
Gymnázium Vrchlabí, Gymnázium a Střední 
odborná škola Hostinné a Střední odborná 
škola a  Střední odborné učiliště Vrchlabí. 
Gymnázium Vrchlabí, Gymnázium a Střední 
odborná škola Hostinné se spojují do jed‑
né větší školy s názvem Krkonošské gymná‑

zium a Střední odborná škola se sídlem ve 
Vrchlabí. Tato škola by kromě osmiletého 
a čtyřletého gymnázia měla vyučovat matu‑
ritní obor Sociální činnost a nově obor Oše‑
třovatel ukončený výučním listem. Rozsah 
ani místo výuky v Hostinném a ve Vrchlabí 
nebudou touto změnou dotčeny.

Další změna se týká Střední odborné 
školy a  Středního odborného učiliště, Vrch‑
labí a  Integrované střední školy, Nová Paka. 
Dnem 1. července 2018 vznikne nová krajská 
příspěvková organizace – Střední škola stro‑
jírenská a elektrotechnická, se sídlem v Nové 
Pace. Tato nová škola bude podle záměru zři‑
zovatele vyučovat strojírenské a elektrotech‑
nické obory ve stejném reálném rozsahu a na 
stejných místech jako je tomu v současnosti. 
Tedy ve Vrchlabí i Nové Pace.

Střední škola strojírenská a  elektrotech‑
nická bude navazovat na spolupráci s míst‑
ními zaměstnavateli a nadále bude rozvíjet 

uplatnění žáků při odborném výcviku ve 
strojírenských a elektrotechnických firmách. 
Nově obnovená spolupráce s  vrchlabským 
závodem Škoda Auto,  a.  s. je jedním z  pří‑
kladů této úspěšné spolupráce. Budoucnost 
technického vzdělávání je podpořena inves‑
ticemi do vybavení vrchlabské části školy 
moderní CNC technikou i opravami střediska 
odborného výcviku v  souhrnné výši přesa‑
hující šest milionů korun v roce 2017 a 2018.

Těmto cílům napomáhá i  Memorandum 
o  spolupráci mezi a.  s. Škoda Auto a  měs‑
tem Vrchlabí, které bylo uzavřeno počátkem 
prosince 2017. Mezi společné priority obou 
stran je v něm zařazena i finanční a materi‑
ální podpora technického vzdělávání.

Martin Knob, 
člen krajské Komise pro rozvoj školství

Michal Vávra, 
člen krajského Výboru pro výchovu, 

vzdělávání a zaměstnanost
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M Ě S T O  V R C H L A B Í

MĚSTSKÁ KNIHOVNA
Na začátku roku 2018 bychom rádi poděko‑
vali všem čtenářům a  návštěvníkům za do‑
savadní zájem o  naši městskou knihovnu. 
Mezi hlavní služby, které poskytujeme, patří 
pochopitelně půjčování knih. Čtenářům jsou 
k dispozici žhavé novinky a bestsellery i díla 
klasické literatury. Půjčujeme denní tisk 
a společenské i oborové časopisy. Úspěšná je 
služba půjčování audioknih a velmi oblíbené 
jsou společenské hry. Zde plánujeme větší 
nákup deskových her, především pro nej‑
menší čtenáře. Návštěvníci mohou v knihov‑
ně využívat internet, tiskárnu i kopírku.

Budeme rádi, pokud na knihovnu v  no‑
vém roce nezapomenou pedagogičtí pracov‑
níci mateřských a základních škol a zúčastní 

se s dětmi besed u nás v dětském oddělení. 
Besedy jsou koncipovány především jako 
podpora a  doplnění předmětu český jazyk 
a  literatura a  jako podpora budoucího čte‑
nářství a čtenářské gramotnosti žáků.

A pro rodiče máme radu: nechcete ‑li, aby 
váš potomek trávil veškerý čas u  počítače 
a  mobilu, přiveďte ho do knihovny. Umíme 
vybrat a doporučit knihu, která ho bude bavit.

Poděkovat bychom tímto chtěli i zřizova‑
teli Městu Vrchlabí a všem jeho zaměstnan‑
cům, se kterými spolupracujeme, za dosa‑
vadní vstřícnost a podporu.

O přesném počtu registrovaných čtenářů 
a návštěvníků, o počtu a zaměření půjčova‑
ných knih či o  nejžádanějších titulech Vás 
rádi budeme informovat v  příštím čísle, až 
budou známy všechny statistické údaje.

Dále chceme upozornit naše čtenáře 
a návštěvníky – od 1.  ledna 2018 platí nový 
Ceník služeb. Změní se poplatky za registraci, 
po osmi letech dojde k navýšení ceny u roč‑
ní i  jednorázové registrace takto: základní 
roční registrace: dospělí  – 220 Kč, mládež 
15–19 let – 120 Kč, děti do 15 let – 80 Kč.

V ceníku došlo i k navýšení pokut a sankč‑
ních poplatků. Aktuální Ceník služeb v plném 
znění je k dispozici v Městské knihovně, jako 
součást Knihovního řádu. Věříme, že i  přes 
toto zvýšení poplatků nás i  nadále budete 
rádi navštěvovat.
Městská knihovna přeje všem svým čtená‑
řům a uživatelům hodně zdraví, štěstí a spo‑
kojenosti do nového roku 2018. Těšíme se na 
viděnou.

Soňa Kubcová

JAKÁ BUDE 
BUDOUCNOST  
NAŠEHO GYMNÁZIA?
Podivuji se, jaké ticho po pěšině panuje 
ohledně slučování gymnázií ve Vrchlabí 
a v Hostinném. Zatímco Hostinné žije, sepi‑
suje petici a  za svou školu bojuje, ve Vrch‑
labí je ticho. Ano, Gymnázium Vrchlabí má 
více studentů, ročníky jsou naplněné, stu‑
dijní výsledky jsou výborné a škola ve všech 
měřítcích svého konkurenta z Hostinného 
převyšuje, ALE… Představa, že se kraj bude 

řídit těmito informacemi, vzala za své. Na 
posledním zasedání kraje byla odsouhla‑
sena optimalizace škol Královéhradeckého 
kraje a  toto rozhodnutí se citelně dotkne 
i našeho gymnázia. A  jak ona optimalizace 
proběhne? Dobré a fungující gymnázium se 
spojí se skomírající školou a obě školy bu‑
dou dál fungovat pod společným názvem. 
První ročníky se otevřou v  obou městech 
a obě gymnázia pojedou dál, jako by se nic 
nestalo. Ale to jen zdánlivě. Protože od září 
budou výsledky obou škol posuzovány spo‑
lečně, takže naše škola si dozajista pohorší. 
O  otázce finanční ani nemluvím. Finančně 

stabilní gymnázium se spojí se školou, kte‑
rá se dlouhodobě potýká s  nedostatkem 
prostředků a na jejíž provoz musí přispívat 
i  město. Zatím přispívalo jenom Hostinné. 
Budeme od nového roku dotovat Hostinné 
i my, vrchlabští občané?

Vážení zastupitelé, vážně nebylo ve va‑
šich možnostech vyjednat jiné podmínky? 
Zastupitelům Hostinného se to povedlo 
a  školu, která měla být zrušena, si uhájili. 
Bohužel na úkor té naší.

Martin Machatý

Krakonoš z Vrchlabí 
na vánočním trhu 
v Baunatalu

Město Baunatal již tradičně pořádá v  ob‑
dobí adventu vánoční trh nazývaný Niko‑
lausmarkt. Kromě mnoha stánků s  vánoč‑
ní tématikou a  zahřívacím občerstvením 
město Baunatal propaguje svá partnerská 
města. O  druhém adventním víkendu se 
zde prezentovalo i město Vrchlabí společně 
s firmou Rautis z Poniklé. Firma Rautis nabí‑
zela, jako výrobce vánočních ozdob z ručně 
vyráběných perel, „křehkou krásu“.

Město Vrchlabí se kromě propagačních 
materiálů prezentovalo tradičními výrob‑
ky z  Krkonoš  –  medovinou, krkonošskými 

oplatkami, po domácku vyráběným peči‑
vem… a hlavně postavou Krkonoše. Stánek, 
na jehož obsluze se podíleli členové vrch‑
labské i baunatalské partnerské komise vy‑
hledalo nespočet příznivců partnerství, což 
posilovalo příjemnou přátelskou atmosféru 
v adventním čase.

Odjížděli jsme z Baunatalu s úkolem vy‑
řídit mnoho pozdravů přátelům do Vrchlabí 

a  s  přáními setkat se opět v  příštím roce. 
Tentokrát se sejdeme druhý víkend v  září 
u nás ve Vrchlabí.

S přáním pohodových vánočních svátků 
a všeho dobrého v novém roce 2018

Radka Nosková
členka komise
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Ve Vrchlabí se již 
počtvrté zpívaly české 
a polské koledy
Ve čtvrtek 7.  prosince  2017 se již počtvrté 
setkaly děti z  partnerských měst Vrchlabí 
a  Kowary ve vánočně vyzdobené vstupní 
hale vrchlabského zámku, aby si společně 
zazpívaly české a  polské vánoční koledy. 
Hlavní tón tomuto setkání udávaly star‑
ší děti z  vrchlabského gymnázia, některé 
v  přestrojení za Mikuláše, čerta a  anděla. 
Čertíci trochu naháněli strach prvňáčkům, 
ale jejich obavy naopak zaháněli něžní an‑
dílci. Srdečná a  přátelská atmosféra byla 
na závěr, jako již tradičně, požehnána dvoj‑
jazyčným zpěvem koledy Tichá noc. Město 
Vrchlabí prostřednictvím partnerské komise 
pro česko ‑polskou spolupráci věnovalo dě‑
tem vánoční nadílku. Za město Kowary pře‑
dala dárečky všem dětem paní Bronisława 
Antosik.

Zpívání koled zahájilo společný den, 
poté si děti prohlédly krásný vrchlabský 
betlém v blízkosti zámku. Následně strávily 

pod vedením lektorů Správy KRNAP příjem‑
né chvíle v  Environmentálně vzdělávacím 
centru nazývaném „Krtek“ při vánočních díl‑
nách. Celý den se nesl v kouzelné a pohodo‑
vé předvánoční atmosféře.

Přeji všem příjemné prožití vánočních 
svátků ve zdraví, lásce a  štěstí a  v  novém 
roce 2018 jen vše dobré,

Radka Nosková
předsedkyně komise

ZŠ náměstí Míru  
spolu s městem 
Vrchlabí nastartovala 
projekt „Vrchlabí 
a Kowary podporují 
sportování dětí“

Z  fondu mikroprojektů v  Euroregionu Gla‑
censis v rámci Programu Interreg V ‑A Česká 
republika – Polsko se podařilo díky společné 
aktivitě pracovníků Základní školy náměstí 
Míru Vrchlabí a  zřizovatele Města Vrchlabí 
získat téměř půl miliónu korun na realizaci 

víceletého projektu „Vrchlabí a Kowary pod‑
porují sportování dětí“ reg. č.: 
Z.11. 4. 120/0. 0. /0.0/16_008/0000781.

Projekt je zaměřen na oblast sportu, kde 
ZŠ náměstí Míru, škola s rozšířenou sportov‑
ní výukou, nabídla českým i polským dětem 
možnost při osmi společných akcích (i více‑
denních) vyzkoušet si a zdokonalit se v širo‑
ké škále letních i zimních sportů. Sportovní 
aktivity zároveň podpoří poznání a  vztahy 
mezi českými a polskými dětmi, učiteli i ve‑
řejností. Doposud byly v rámci projektu rea‑
lizovány dvě velmi vydařené sportovní akce.

První byly 26.  9.  2017 Krkonošské spor‑
tovní hry. Kromě našich žáků se účastnilo 
20 dětí z Kowar. Hlavními disciplínami byla 
atletika pro žáky druhého stupně základní 
školy (sprint 60 m, skok daleký a  vysoký, 
hod kriketovým míčkem, vrh koulí, vytrva‑
lostní běhy, štafety 4x60m – všechny kate‑
gorie).

Druhou akci zajistili 6.  12.  2017 naši přá‑
telé z Kowar. Bylo to „Spotkanie w Kowarach 

‑ Mikołajkowy turniej sportowy w Kowarach, 
dotyczy projektu Vrchlabi i  Kowary wspie‑
rają wysportowane dzieci“. Ze školy Vrch‑
labí se zúčastnilo 20 žáků ve věku 9–13  let 
za doprovodu učitelů tělesné výchovy. Žáci 
z Kowar i Vrchlabí si společně užili rozmani‑
té sportovní aktivity, mezi které patřily spor‑
tovní a  taneční nácviky, netradiční soutěže 
smíšených družstev včetně ukázek karate 
a sebeobrany. Součástí akce byla i prohlíd‑
ka pamětihodností města Kowary spojená 
s výcvikem chůze nordic walking

V rámci projektu byly realizovány pouze 
dvě první akce, ale již nyní radostné úsměvy 
na tvářích dětí a navazovaná přátelství po‑
tvrzují, že jdeme správným směrem.

Petr Jindřich
ředitel
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Základní škola speciální 
a praktická škola Diakonie 
ČCE informuje…

Již jedenácté Vánoční dílny.
Přesto, že jsem si říkal a myslel, že se už 

nebudu zmiňovat o  našich Vánočních díl‑
nách, změnil jsem své rozhodnutí. Akce „díl‑

ny“ má tolik příznivců a fandů, že se musím 
ještě jednou podělit se čtenáři Pulsu o ten‑
to předvánoční zážitek.

Dne 5.  12.  2017, kdy po školách chodil 
sv.  Mikuláš s  andělem a  čerty, se konaly 
naše tradiční – už jedenácté – Vánoční dílny. 
Zúčastnili se jich žáci naší školy (Diakonie 
ČCE Vrchlabí a  Trutnov), žáci speciální MŠ 
a  ZŠ „Srdíčko“ z  Jilemnice, děti MŠ Letná, 
Dvořákova a žáci třetích tříd ZŠ Školní. Děti 
vytvářely vánoční a  zimní výrobky pod od‑
borným vedením a  za pomoci třinácti stu‑
dentů SOŠ Hostinné, kteří zde uplatňovali 
své odborné znalosti přímo v praxi. Celková 
účast na dílnách, včetně pedagogického do‑
provodu, byla skoro 180 zájemců!

A  názory pedagogických pracovníků? 
Dobrý nápad, rostoucí úroveň i  zájem dětí, 
které se každoročně opravdu na dílny těší.

Musím touto cestou poděkovat MěÚ 

Vrchlabí, odboru školství, za přidělený fi‑
nanční grant a  pracovníkům Služeb měs‑
ta Vrchlabí za dovoz i odvoz školních lavic 
a židlí na místo konání.

Závěrem: O tuto a jí podobné akce je ta‑
kový zájem, že Velikonoční dílny 2018 máme 
již teď skoro obsazené. A  my uděláme 
všechno pro to, aby i tato dílna byla úspěš‑
ná a splnila naše i vaše očekávání.

Mgr. Zdeněk Mikolášek

Listopadová exkurze 
do sklárny v Harrachově
Letošní příchod paní Zimy jsme na naší ško‑
le spojili s návštěvou sklárny v Harrachově. 
Již cestou do Harrachova nás vítaly zasně‑
žené kopce a před samotnou továrnou jsme 
přivítali zimu koulovačkou a  stavěním sně‑
huláků.

Zahřát jsme se mohli v prostorách sklárny 
v blízkosti pecí, kde jsme pod odborným vý‑

kladem procházeli jednotlivé provozy výro‑
by skla. Samotnou historii jeho výroby jsme 
mohli zhlédnout v blízkém muzeu.

V závěru exkurze jsme obdivovali nejstar‑
ší funkční brusírnu na světě, která byla po‑
háněna přilehlou vodní turbínou.

A  co by to bylo za exkurzi, kdyby si děti 
nemohly dopřát upomínku v  podobě skle‑
něných výrobků zakoupených ve firemní 
prodejně.

Páchniková M. 

ZŠ a MŠ Horská, pracoviště Harta

Truhlářští učni používají 
moderní technologie
Od začátku školního roku, kdy bylo do uč‑
ňovské dílny ve Vrchlabí nainstalováno CNC 
dřevoobráběcí centrum, jsou Vrchlabští 
před ostatními učilišti v okolí o krok napřed.

Na obsluhu stroje Cyflex F900SR byl vy‑
školen obsluhující personál z  řad učitelů 
teoretické a  praktické výuky. Díky zařazení 
tohoto stroje do výuky došlo k  výraznému 
kvalitativnímu posunu ve výchově nové 
truhlářské generace. Rozhodnutím vedení 
SŠGS Nová Paka bylo umožněno stroj na‑
instalovat právě do této dílny, čímž se naši 

studenti po vyučení stanou pro budoucí 
zaměstnavatele velice perspektivní. Kvali‑
fikovaných pracovníků, kteří jsou schopni 
takové zařízení obsluhovat a  programovat, 
je nedostatek. Naše škola přípravu žáků na 
nové technologie pojala jako svou povin‑
nost. Očekáváme, že zájem o  toto „voňa‑
vé“ řemeslo s ohledem na tuto skutečnost 

v dalších letech poroste. Shodli se na tom 
zástupci školy společně s vedením Městské‑
ho úřadu Vrchlabí v čele s panem starostou 
Ing.  Janem Sobotkou při předvádění stroje. 
Pro studenty naší školy SŠGS Nová Paka 
byly nainstalovány nové počítačové pro‑
gramy, díky kterým se při teoretické výuce 
seznamují s potřebným softwarem určeným 
k programování nového stroje.

Věříme, že díky inovativní výuce budou 
pro žáky ZŠ rozhodování i volba budoucího 
studia o něco snadnější a zvolí si právě obor 
Truhlář.

Milan Jirka
učitel odborného výcviku

Den otevřených dveří 
na SOŠ a SOU ve Vrchlabí
V  sobotu 20.  ledna  2018 od 8,00 hod. 
do  12,00 hod. proběhne na SOŠ a  SOU ve 
Vrchlabí den otevřených dveří.

Zveme všechny zájemce o  studium 
oborů mechanik strojů a zařízení, mechanik 
lanovkář (oba s maturitou), strojní mechanik 
a autoklempíř (tříletý s výučním listem).

Dar Škodovky škole
4. prosince letošního roku jsme převzali od 
firmy Škoda Auto, a. s. dar: dva osobní auto‑
mobily nehomologované pro provoz na ve‑
řejných komunikacích – Škodu Yetti a Škodu 
Rapid. Díky nim budou moci naši budoucí 
autoklempíři nacvičovat konkrétní pracovní 
úkony v reálných podmínkách, tedy na sku‑
tečných autech. Děkujeme firmě Škoda Auto.

Mgr. Václav Volejník, ředitel školy

Den otevřených dveří 
na Gymnáziu Vrchlabí
Ve středu 17.  1.  2018 proběhne DEN 
OTEVŘENÝCH DVEŘÍ, při kterém si ucha‑
zeči mohou prohlédnout areál školy 
a získat další informace o přijímacím ří‑
zení a průběhu studia.
Ve školním roce 2018/2019 bude ote-
vřena jedna třída čtyřletého studia 
(7941 K/41) a  jedna třída osmiletého 
studia (7941 K/81). Více informací na 
www.gymvr.cz.
Začátek ve 14.30 hod. v  budově školy. 
Ukončení v  16.30 hod. Účast rodičů ví‑
tána.
 Své dotazy můžete psát na 
gymnasium@gymvr.cz.

Mgr. Miroslav Šafránek
ředitel školy
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Polytechnické aktivity 
při Gymnáziu Vrchlabí
V pondělí 27. listopadu vyrazily třídy 5. A a 6. 
A za poznáním do Hradce Králové. Náplní vý‑
jezdu byla prohlídka malé vodní elektrárny 
Hučák a exkurze do hradeckého planetária 
a hvězdárny.

Cesta autobusem z  Vrchlabí do Hrad‑
ce Králové byla bezproblémová. Prohlídka 
elektrárny Hučák tak začala přesně podle 
časového plánu. Žáky jsme po přivítání ze 
strany zaměstnanců elektrárny rozdělili na 
dvě skupiny. Jedna skupina se zúčastnila 
komentované prohlídky areálu elektrárny 
včetně provozních prostor. Druhá skupina 
začala expozicí, která se věnuje alternativ‑
ním zdrojům energie. Navzdory chladnému 
počasí žáky i  vyučující velmi zaujala ven‑
kovní expozice turbíny, kde jsme například 
zkoumali degradaci na lopatkách v podobě 

kavitace. Prohlídka elektrárny byla natolik 
poutavá, že se protáhla na dvě hodiny.

Po krátkém obědě v centru Futurum jsme 
absolvovali kvalitní přednášku s vesmírnou 
tematikou od zaměstnanců planetária. Poté 
následoval naučný program „Cesta za mili‑
ardou sluncí“ z  produkce Evropské vesmír‑
né agentury ESA. Bezešvá projekce ze čtyř 
projektorů na kopuli planetária byla jedním 
slovem dokonalá. Po skončení programu ná‑
sledovaly dotazy, kde jsme se ptali na další 
podrobnosti a tým zaměstnanců planetária 
pohotově odpovídal a odpovědi zároveň do‑
plňoval novou animací na kopuli planetária. 
Tento úžasný způsob výuky není v jiném čes‑
kém nebo moravském městě k vidění.

Exkurzi jsme zakončili návštěvou nedale‑
ké hvězdárny, kde jsme se věnovali spektro‑
skopii přirozeného a umělého světla. Domů 
jsme přijeli až za tmy.

Radomír Blažek a Vladimír Hanuš

ZPRÁVIČKY
Z MALÉ ŠKOLIČKY
Nejprve se podívejme, co se událo v prosin‑
ci. Byl to asi nejočekávanější měsíc. Proč? 
Začátkem měsíce, tak jak bývá zvykem, nás 
navštívil Mikuláš s andělem a čertem. Miku‑
láš si popovídal s každým žákem, anděl kaž‑
dého obdaroval, no a čert, ten občas postra‑
šil. Nikoho si ale neodnesl, všichni žáci nám 
zůstali, a  tak jsme ze samé radosti zpívali 
a tančili. Letos to byl obzvlášť zajímavý den, 
protože čert, který nás navštívil, byl velice 
nadaný a zahrál nám na elektrické klávesy 
několik koled i písní k tanci. Děkujeme!

Dalším krásným prosincovým očekává‑
ním byl předvánoční týden. To se žákům 
zkrátila výuka a  celý týden se nesl v  du‑
chu nadcházejících svátků. Povídali jsem 
si, vyprávěli jsme si, četli jsme si o různých 
zvycích, tradicích. O pracovních činnostech 
jsme připravovali, vyráběli a  balili dáreč‑
ky rodičům. Také jsme dvakrát navštívi‑
li KRNAP, kde jsme si nejprve prohlédli a  

dokonce se i zúčastnili živého betlému, po 
té nám promítli vánoční pohádku. Prochá‑
zeli jsme se zasněženým a  lehce zamrzlým 
městem a celkově jsme čerpali nadcházející 
klid a  pohodu. Ta vyvrcholila školní besíd‑
kou, kde jsme třída po třídě měli tu svou. 
Každý donesl dobrůtky – cukroví, jednohub‑
ky, čaje… a tak jsme si zpříjemnili pátek, po‑
slední školní den v roce 2017. Děti si vyměni‑
ly dárečky, prskali jsme prskavky a v dobré 
náladě se rozešli na prázdniny.

Rádi bychom všechny rodiče na Vrchlab‑
sku ubezpečili, že naše školička pokračuje 
ve své dlouholeté práci s  žáky, kteří nás 
potřebují i  nadále. Nikdo nás neruší, ani 

nezavírá. I  nadále rádi poskytujeme v  rám‑
ci svých možností tu nejlepší odbornou 
činnost při pomoci žáčkům prvního stupně 
s poruchami učení nebo řeči a žákům s leh‑
kým mentálním postižením po celou dobu 
jejich školní docházky. Dál je posíláme do 
odborných učilišť, kde mohou pokračovat 
profesní přípravou v  cestě do života. Ve 
specifických případech, kdy i přes sebevět‑

ší snahu učitelů běžné základní školy není 
možné poskytnout maximální odbornou 
pomoc a  podporu, není ani žádoucí a  ani 
v  nejlepším zájmu Vašeho dítěte v  trápení 
a školním neúspěchu setrvávat. I nadále je 
tu škola, která poskytuje základní vzdělání 
s  postupem do odborného středního škol‑
ství a  je přitom schopná s  problémy v  ob‑
lasti učení, nepozornosti a nechuti ke škole 
pomoci. Jsme připraveni komukoli z Vás, pe‑
dagogům i rodičům, naši školu ukázat a vy‑
světlit, jak to u nás vlastně chodí. Velký dů‑
raz je v naší škole kladen na polytechnickou 
výchovu. Školní výstavka žákovských prací je 
něco, na co jsme doopravdy hrdí. Věřte nám, 

je to něco, co byste měli vidět. Rádi Vás při‑
vítáme a můžeme si i nezávazně promluvit 
a  zjistit, v  čem bychom Vám mohli pomoci 
nebo s čím bychom Vám mohli poradit.

Teď už nezbývá než popřát ten nejlepší 
krok do nového roku 2018.

Příjemné zimní dny přejí
žáci a zaměstnanci

ZŠ a MŠ Krkonošská 230.



Redaktoři DDM Pelíšek
Sondovali jsme za vás!
Každý z nás, redaktorů DDM Pelíšek, dostal 
za úkol měřit a  zapisovat délku reklam na 
předem zvolených televizních kanálech 
v různých časových úsecích celého dne. Vý‑
sledek nás šokoval! Zamysleli jste se někdy 
nad tím, kolik činností můžete v  průběhu 
reklam stihnout? Například vysprchovat se, 
jít ven se psem, vykartáčovat kočku, vykli‑

dit myčku, zkontrolovat Facebook a spoustu 
dalších věcí… Kdyby Vás zajímalo: nejkratší 
reklama měla asi půl minuty, což se ještě dá 
snést. Nejdelší trvala kolem deseti minut. 
Dali jsme si tu práci a  zprůměrovali jsme 
pro Vás délku reklam. Průměr je 7  minut 
a 26 sekund. Reklamy se objevovaly zhruba 
po 20 minutách. Nebaví Vás odbíhat od tele‑
vize nebo přeskakovat na jiné kanály v době 
reklam? Co s tím? Má někdo nějaký nápad? 
Co takhle referendum? Dozvěděli jsme se, 

že v  jedné zemi už něco podobného pro‑
běhlo a docílili tam aspoň toho, že v hlav‑
ním vysílacím čase byla jen jedna reklama 
v půlce programu. Co vy na to?

SPRÁVA KRKONOŠSKÉHO NÁRODNÍHO PARKU 
VÁS ZVE NA TYTO AKCE:
4. 1. 2018 • 70 LET HONZY ČERVINKY NA HORÁCH
Vernisáž a výstava známých i dosud nepublikovaných fotografií 
legendárního českého horolezce, zasloužilého mistra sportu. 
KCEV Krtek od 18 hodin

6. 1. 2018 • HORSKOU PĚŠINOU
Vydejte se s námi na toulky cestou necestou za zajímavými 
a mnohdy zapomenutými kouty Krkonoš a objevte s námi krásy 
horských luk, lesů a malebných zákoutí.
Bližší informace a přihlášky: Jana Tesařová, jtesarova@krnap.cz, 
733 673 642

9. 1. 2018 • O NETOPÝRECH
K netopýrům se váže řada pověr, mýtů a předsudků, mnozí lidé 
se jich dokonce bojí, přestože jen málokdo se s nimi mohl setkat 
opravdu zblízka. Zoolog Josef Hotový během své přednášky odkryje 
mnohá tajemství těchto nesmírně zajímavých zvířat a podělí se 
s vámi o své bohaté zážitky z jejich výzkumu. Domky na náměstí 
Míru od 17 hodin

11. 1. 2018 • POLSKÁ RAPSODIE
Vynikající trutnovský fotograf Ctibor Košťál dal našemu severnímu 
sousedovi lyrickou příponu, protože tam jezdí už desetiletí a má 
tam mnoho dobrých přátel. Proto také představuje tuto neprávem 
podceňovanou slovanskou zemi na své projekci. KCEV Krtek od 
18 hodin

13. 1. 2018 • NAPŘÍČ VRCHLABÍM
Myslíte si, že znáte dobře Vrchlabí? Myslíte si, že se v něm vyznáte 
lépe než ostatní? Akčně dobrodružná přírodovědná hra pro děti do 
15 let nebo rodiče s dětmi do 9 let.
Bližší informace: Daniel Bílek, dbilek@krnap.cz, 737 225 417

18. 1. 2018 • HORNÍ DOLPO
Utajená nepálská Shangri ‑La, nejvýše obydlená oblast na hranicích 
s Tibetem přístupná pouze přechodem pětitisícových sedel. Jak je 
možné přežít v tak nehostinné krajině? To se dozvíte na přednášce 
Radky Tkáčikové. KCEV Krtek od 18 hodin

20. 1. 2018 • FOTOVYCHÁZKA DO KRKONOŠ
Pohodový výlet na málo známá, leč zajímavá místa v Krkonoších.
Bližší informace a přihlášky: Radek Drahný, rdrahny@krnap.cz, 
737 209 900

21. 1. 2018 • MIKROSKOPIČINY
Vzrušující výlet do krkonošského mikrosvěta dveřmi, které si sami 
otevřete. Sami si připravíte to, na co budete koukat mikroskopem. 
Vhodné pro malé i větší badatele. KCEV Krtek
Bližší informace a přihlášky: Martina Teplá, mtepla@krnap.cz, 
732 864 239

23. 1. 2018 • BOHDAN HOLOMÍČEK: FOTOGRAFIE TROCHU JINAK
Bohdan Holomíček z Janských Lázní se dokumentární fotografii 
věnuje již šedesát let. Jeho nezávislý a samorostlý tvůrčí přístup 
inspiroval několik generací fotografů. Těšte se na rozmanité snímky 
lidí i přírody Krkonoš i Podkrkonoší a příběhy, které s nimi souvisí. 
Domky na náměstí Míru od 17 hodin

25. 1. 2018 • PŘOČ JET NA NORDKAPP
Povídání Michala Skalky o tom, proč je pro Nory důležité, aby 
krnapáci cestovali do severního Norska, a promítání fotek Pavla 
Musila ze stejných míst. KCEV Krtek od 18 hodin

Dále probíhá výstava:
do 31. 1. 2018 • NOČNÍ ŽIVOT V KRKONOŠÍCH 
Když se v horách setmí, znovu ožijí. Noční živočichové opouštějí své 
denní úkryty a vydávají se do vylidněné krajiny. Výstava o tajemství 
zvířat, která jsou aktivní v noci – o výhodách a úskalích, které jim 
noční život přináší. Historický domek č. p. 222

VRCHLABSKÁ ZÁKOUTÍ 2 
Nově uspořádaná dlouhodobá výstava pohledů na Vrchlabí a do 
jeho zákoutí na obrazech a grafikách ze sbírek Krkonošského 
muzea. Přijďte se podívat a porovnat, jak se město Vrchlabí 
proměňovalo v průběhu dvou století. Historický dům č. p. 224

Více informací o akcích najdete na 
www.krnap.cz nebo na www.facebook.com/spravakrnap.
Zaregistrujte se na http://akce.krnap.cz/ a získávejte informace 
o akcích Správy KRNAP, jak chcete a kdy chcete.
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VU3V – Virtuální 
univerzita třetího věku 
ve Vrchlabí
Milé seniorky, milí senioři.
Zdravíme Vás v novém roce a děkujeme za 
Vaši přízeň tomuto studijnímu projektu i za 
Vaši chuť neusnout, jak se říká, na vavřínech.

V  tomto období některé z  Vás čeká 
zakončení univerzitního cyklu promocí 

(16.  1.  2018), jiní se se zase chystají na zá‑
věrečný seminář olomouckého virtuálního 
konzultačního střediska (24. 1. 2018).

Tedy: „Užijte výlety jak to jen i se sněho‑
vou nadílkou půjde.“

Zimní semestr s  tématem „Cestovní 
ruch“ definitivně uzavřeme cestovatelskou 
besedou s  Petrem Srpem v  první polovině 
února (budeme informovat). Cyklus nových 
přednášek v rámci letního semestru začíná 
6. a 7. 2. 2018 (út – 10.00; 14.00 a st – 10.00), 

a to s tématem: České dějiny v souvislosti.“ 
Těšit se můžete na rozbor instituce české‑
ho národa, pojmu českého krále či římské‑
ho panovníka nebo fenoménu krize jakožto 
motoru dějin.

Studenty, již docházející, prosíme zapla‑
tit poplatek v  kanceláři Střelnice (během 
ledna); případní noví studenti hlaste se 
tamtéž pro vyplnění přihlášky.

Hezké dny, tým Střelnice

Informace o činnosti 
Městského klubu seniorů
Poslední klubový zájezd jsme připravili na 
úterý 28.  listopadu. Odjeli jsme přes Hartu, 
abychom se seznámili s novou silnicí a přes 
Novou Paku do Lázní Bělohrad. Až za Paku 
bylo mírně nasněženo, dále už jen mírně pr‑
šelo. V Lázních Bělohrad jsme navštívili Pa‑
mátník K. V. Raise na okraji zámeckého par‑
ku, kde jsme si prohlédli výstavu betlémů.

Po prohlídce jsme se rozešli dle vlastních 
zájmů po městě, které bylo lázněmi prohlá‑
šeno již v roce 1905.

Společně jsme se sešli až při domluve‑
ném obědě ve známé restauraci „U Sehna‑
lů“, kousek za kostelem. S prostředím a po‑
hoštěním jsme byli všichni spokojeni.

Po obědě nás dovezl autobus do Nové 
Paky. Po krátké přestávce jsme došli k  Su‑
chardovu domu a  zde navštívili Městské 
muzeum. V přízemí jsme si prohlédli výsta‑

vu obrazů místního rodáka a  v  poschodí, 
v několika místnostech, jsou trvalé výstavy 
historických sbírek předmětů a řemeslných 
prací z  okolí Novopacka. Při prohlídce nás 
doprovázel průvodce a  kvalifikovaně odpo‑
vídal na naše dotazy.

Po prohlídce jsme se krátce prošli po 
městě a pak jsme skoro všichni skončili při 
odpočinku a osvěžení v blízké cukrárně.

Spokojeni s posledním zájezdem a s dob‑
rými prožitky jsme ještě za šera dojeli domů.

Poslední letošní informace.
Ve čtvrtek 7.  prosince jsme v  „Zámečku“ 
oslavili svátek Mikuláše. Na setkání jsme 
pozvali naše zřizovatele a  sponzory z  MěÚ. 
Rádi jsme se setkali s  panem starostou 
Janem Sobotkou, jeho zástupcem panem 
Plašilem a také s ředitelem Střelnice panem 
Vladimírem Jindrou.

Příprava tohoto setkání byla pro někte‑
ré naše členky náročná: jako pohoštění pro 

všechny účastníky připravily obložené chle‑
bíčky a  také sehnaly a očíslovaly dárky do 
tomboly.

Všechny nás potěšilo a pobavilo vystou‑
pení našich čtyř členek v přestrojení za Mi‑
kuláše, anděly a čerta.

Došlo i na informace našich zastupitelů 
o některých připravovaných akcích v našem 
městě a  pan Jindra nám naznačil některé 
kulturní novinky, o kterých budeme včas in‑
formováni.

Při tomto našem setkání jsme se dozvědě‑
li smutnou zprávu, že nás navždy opustila 
mnohaletá a  pracovitá členka našeho klu‑
bového výboru, paní Věra Čivná, ve věku ne‑
dožitých 78 let.

Naposledy jsme se s  ní sešli ve středu 
13. prosince v rozlučkové síni. Zůstane v na‑
šich trvalých vzpomínkách.

Za MěKS J. Kalenský

Vánoce v Pečovatelské 
službě ve Vrchlabí

Pečovatelská služba ve Vrchlabí připravi‑
la pro své klienty tradiční vánoční setkání. 
Uskutečnilo se ve společenské místnosti pe‑
čovatelské služby, kterou pečovatelky spolu 
s vedoucí paní Martinou Lukáškovou pečlivě 
vánočně vyzdobily. Samozřejmě nechyběl 
vánoční stromeček, na stolech dobroty, cuk‑
roví, chlebíčky, vánočka i pití, všeho bylo dost.

S pozdravením a přáním pohody a zdraví 
do příštího roku přišli starosta města Ing. Jan 

Sobotka s místostarostou Alfrédem Plašilem. 
Starosta potěšil dobrými zprávami týkající‑
mi se například nemocnice Vrchlabí, která 
patří od července pod perspektivní majitele. 
Vedení zajistilo nové lékaře a dostatek zdra‑
votních sester. Dále hovořil o  rekonstrukci 
úpravny vody a ujistil, že v roce 2018 obyva‑
tele nečeká zdražování vodného, stočného, 
popelnic ani nemovitostí. Pan Alfréd Plašil 
dodal, že město dobře hospodaří, že za sedm 
let se zadluženost města snížila a na příští 
rok je uložena i rezerva 60 mil. korun.

Hudební program zahájil známý muzikant 
a zpěvák pan Hrubý. A potom přišel houslo‑
vý pedagog ZUŠ Karla Halíře Pavel Jandejsek 
s kupou malých začínajících houslistů, kteří 
postupně zahráli pro radost všem přítom‑
ným. Atmosféra byla příjemná, letošní vánoč‑
ní setkání se vydařilo.

Otto Singer
PODĚKOVÁNÍ

Chtěla bych touto cestou poděkovat celé-
mu personálu Domova pro seniory Vrchlabí 
včetně paní ředitelky za péči, kterou věnují 

seniorům.
Za všechny akce a činnosti, které pro se-

niory připravují a kterých by se senioři ne-
mohli účastnit bez jejich ochoty a přičinění.

Z  těchto akcí bych vyzdvihla především 
krásné venkovní rozsvícení vánočního stro-
mu, mikulášskou nadílku a  jiné. Je hezké, 
když i  lidé na vozíčku mohou být tohoto 
součástí a mohou si vánoční atmosféru užít.

Věra Bachtíková se syny

Klub důchodců

Všem seniorům přejeme do Nového roku 
2018 pevné zdraví, štěstí a spokojenost.

Za Klub škodováckých důchodců 
Tauchmanová Jarmila

S T R Á N K A  S E N I O R Ů
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SERIÁL ZPRÁVY 
Z NEMOCNICE VRCHLABÍ
/ 2.díl

Chirurgie a traumatologie 
Nemocnice Vrchlabí,
Medical Point ve Svatém Petru

Dalším tématem seriálu o  Nemocnici Vrch‑
labí je chirurgie a traumatologie.

Lyžařská sezóna 2018 odstartovala v  Kr‑
konoších naplno. Ruku v  ruce se stále se 
zvyšujícím počtem návštěvníků hor, ale 
i  podhůří, narůstá v  tomto období počet 
úrazů spojených zejména se sportovními 
aktivitami. Nemocnice Vrchlabí v  letošní 
zimní sezóně nachystala novinku pro lyžaře 
ze Skiareálu Svatý Petr ve Špindlerově Mlý‑
ně. Jedná se o Medical Point, který stojí pří‑
mo pod zdejší černou sjezdovkou a  slouží 
jako traumatologicko ‑chirurgická ambulan‑
ce, detašované pracoviště nemocnice. V am‑
bulanci slouží lékaři a  sestry z  vrchlabské 
nemocnice od 9. prosince každý den v době 
od 8:30 do 16:30  hodin. Lékaři zde zhod‑
notí stav pacienta a zajistí mu na místě co 
nejrychlejší a  odborné ošetření. Zraněným 
lyžařům a snowboardistům se tak dostane 
odborné péče bezprostředně po úrazu bez 
zbytečného prodlení způsobeného napří‑
klad čekáním na transport do nemocnice. 
Medical Point je smluvní partner zdravot‑
ních pojišťoven a tak pojištěného pacienta 
ošetří zdarma.

Hlavním lékařem Medical Pointu je 
MUDr.  Petr Jindra, rodák z  Prahy žijící ve 
Vrchlabí. Vystudoval  II. Lékařskou fakultu 
UK v Praze v Motole. Nejprve pracoval jako 

sekundární lékař v  nemocnici ve Vrchlabí, 
kde v  roce 2009 získal atestaci II. stupně 
z chirurgie.

V  letech 2009–2016 působil na chirurgic‑
kém oddělení nemocnice Jičín.

Od roku 2016 je zástupce primáře chi‑
rurgického oddělení v  Nemocnici Vrchlabí. 
Od začátku se zaměřoval zejména na trau‑
matologii, v době působení v  Jičíne rovněž 
vedl mammologickou poradnu. „Vzhledem 

k  mému zájmu o  traumatologii mě velice 
zaujala práce v Medical Pointu a na službu 
přímo pod sjezdovkami Svatý Petr se moc 
těším“ říká MUDr. Jindra.

Jako hlavní sestra působí v  Medical Po‑
intu Petra Matoušková, rodačka z Vrchlabí. 
Petru práce na chirurgické ambulanci chyt‑
la a nyní již 9. rokem pracuje na operačním 
sále jako sálová sestra. Práce v Medical Po‑
intu je pro ni další životní výzva.

Ráda běhá, nejenom na lyžích. Miluje 
svoje psy, se kterými ji můžete potkat na 
výstavách.

Nemocnice Vrchlabí má díky své geogra-
fické poloze předurčené spektrum operací, 
kterým se zdejší chirurgové věnují.

Jedním ze zkušených lékařů nemocni‑
ce (též člen týmu Medical Point) je i  téměř 
63letý MUDr. Ivan Počepcov, PhD. Má za se‑
bou profesní kariéru na těch nejprestižněj‑
ších chirurgických klinikách v České repub‑
lice –  20  let pracoval jako traumatolog ve 
Fakultní nemocnici v Hradci Králové a poté 
6 let v Ústřední vojenské nemocnici v Praze. 
Jeho um a praxe jsou tak zárukou odborné 
kvality péče o úrazové pacienty vrchlabské 
chirurgie.

Ivan Počepcov jako chirurg stojí v první 
linii i přímo v nemocnici a věnuje se převáž‑
ně traumatologii. „Zde ve Vrchlabí ošetřuje-

me převážně tzv.  monotraumata, závažná 
zranění vozí lékaři rychlé záchranné služby 
do Fakultní nemocnice v  Hradci Králové,“ 
upřesňuje Počepcov.

„V  současné době jsme v  naší nemocnici 
schopni ošetřit na srovnatelné úrovni se 
specializovanými centry širokou škálu ze-
jména končetinových poranění, tzn.  zlome-
nin i zranění měkkých kloubních struktur na 
horní i dolní končetině. A nejde jen o čerstvá 
zranění, ale jsme schopni řešit i  pozdní ná-
sledky poranění např.  po vykloubení rame-
ne nebo poranění kolenních vazů, kde stan-
dardně provádíme artroskopicky plastiku 
předního zkříženého vazu,“ uvedl Počepcov.

Za artroskopické asistence řeší také ni‑
trokloubní zlomeniny v  oblasti kolenního 
kloubu, má s těmito operacemi dlouholeté 
zkušenosti, jejichž počátky se datují k roku 
1994, kdy tuto techniku jako jeden z prvních 
v  této republice začal používat a  posléze 
také propagovat.

Doktor Počepcov si ve Vrchlabí pochva‑
luje spolupráci s  lékaři i  ostatním zdravot‑
nickým personálem. „V  celorepublikovém 
srovnání se jedná o menší oddělení, proto je 
každý, kdo by nechtěl nebo neuměl pracovat, 
hned vidět. Tady se nikdo neschová. V tomto 
ohledu je oddělení na nejvyšší úrovni,“ srov‑
nává. „Navíc tak šikovné a své práci oddané 
sestřičky, jaké jsem poznal ve Vrchlabí, jsem 
jinde nepotkal. Ty by si zasloužily pozlatit,“ 
uzavřel.

Doktor Ivan Počepcov je ženatý, má dvě 
dcery. Jedna z  dcer pracuje jako lékařka 
v zahraničí. Jeho celoživostním koníčkem je 
sport, především sjezdové lyžování a cyklis‑
tika a v poslední době také kitesurfing.

Příklady úrazů: úrazy plynoucí ze spor-
tovních aktivit (lyžování, snowboarding, jíz-
da na kole) – zlomeniny, kloubní podvrtnutí, 
vykloubení ramene, nitrokloubní zlomeniny, 
poranění kolenních vazů, artroskopické ope-
race – například předního zkříženého vazu

Chirurgická ambulance
Nemocnice Vrchlabí
Ordinační doba  
Pondělí ‑pátek: 7:00–15:30
Pohotovost: 15:30–07:00
Sobota a neděle: pohotovost 24 hod.
Tel.: +420 499 502 111

www.medicalpoint-spindl.cz

N E M O C N I C E



HLEDÁ, HLEDÁ, HLEDÁ...

PRŮVODCE/PRŮVODKYNI
CO JE PRO NÁS DŮLEŽITÉ? 
Respektující přístup k dětem  
 - kurz Respektovat a být respektován
Radost z pobytu v přírodě
Chuť naslouchat dětem a učit se nové věci
Zájem o inovativní pedagogické směry
Pedagogické vzdělání - učitelství pro MŠ

CO MŮŽEME NABÍDNOUT? 
Zajímavou a podnětnou práci v krásném prostředí
Práci na plný či zkrácený úvazek
8 týdnů dovolené
Příspěvek na vzdělávání
Zdravé stravování

Více informací na telefonu 601 394 974 
nebo emailu lesniklubmravenecek@gmail.com.

Lesní mateřská škola Mraveneček z.ú., Vrchlabí
www.lesniklubmravenecek.cz





 

Plat: 22.000 - 35.000 Kč 
E-mail: Tereza@RSvF.cz 

Tel.: 732 820 628 
www.RSvF.cz  

www.facebook.com/RSvF.cz    

 



Pan Kaplan  
skládá reparát
Pan Kaplan a celá jeho „čída“ moc 
děkují vrchlabskému publiku za 
úžasnou atmosféru, jakou vytvořilo 
při premiéře a jelikož cítí, že mají 
ještě skryté rezervy, rozhodli se je 
ze sebe vydolovat a předvést se při 
reparátu – repríze 10. února 2018 v ještě 
oslnivějším světle.

Hyman Kaplan a VDS Vlastík
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Rekordní medailový 
podzim vrchlabského 
karate
Historicky největší počet vrchlabských kara‑
tistů si letos zajistil postup na nejvyšší sou‑
těž českého karate – Mistrovství ČR olympij‑
ské federace WKF. Celkem 11 místních borců 
získalo nominace zejména skvělými výsledky 
v  podzimních kolech krajského poháru ve 
Vamberku a  Ústí nad Orlicí, kde vybojova‑
li 39 cenných kovů a stali se tak medailově 
nejúspěšnějším krajským klubem se ziskem 
11 titulů krajských mistrů v  kategorii kata 
i  kumite. Zároveň se jim povedlo vybojovat 
i  5 pohárů za absolutního krajského mistra 
(nejvíce bodů ve věkové kategorii bez rozli‑
šení soutěžní kategorie a váhy).

Klub se zúčastnil i všech podzimních kol 
národního poháru, ze kterých kromě me‑
dailových úspěchů získal i  5 postupových 
míst na MČR. Zejména děvčata se již tradič‑
ně umístila na předních místech národních 
žebříčků (Monika Sedláčková svoji kategorii 
celkově i vyhrála).

Kromě těchto postupových soutěží jsme 
soutěžili i  na Trutnovském dráčku a  tradič‑
ním Vánočním poháru v Mladé Boleslavi, kde 
dostali příležitost vyniknout i naši závodníci 
s  nižšími technickými stupni. Jejich výkony, 
velké množství vybojovaných medailí i skvě‑
lá atmosféra vytvářená týmem u  jejich due‑
lů byla ozdobou i zpestřením těchto soutěží 
a  lze si jen přát, aby se v  brzké době stali 
i  posilou vrchlabského týmu na nejvyšších 
českých soutěžích.

Vrchlabské karate tedy získalo v podzimní 
části soutěžní sezóny na devíti soutěžích cel‑
kem 77 cenných kovů!

Vrcholem velmi nabité sezóny bylo 
o prvním adventním víkendu Mistrovství ČR 
v Karlových Varech za účasti 838 závodníků 
z  82  klubů. Vrchlabský klub reprezentova‑
li v  seniorské kategorii Monika Sedláčková 
a Roman Šantroch, v juniorech Maroš Taran, 
v dorostu Filip Exnar, Ondřej Havlíček a Dan 
Hnyk, v žactvu Beata Reguliová, Nikol Šídová, 
Daniel Jáchym, David Jirouš a  Adéla Šantro‑
chová a naší nejmladší závodnicí byla teprve 
9 letá Sylva Havlíčková. Z  našich závod‑
níků, kteří poprvé startovali na takového akci, 
se svými suverénními výkony prezentovali 
zejména Sylva Havlíčková, Dan Hnyk a David 
Jirouš. Přestože jim los přidělil mnohem zku‑
šenější soupeře, na úrovni zápasů to rozhod‑
ně nebylo znát a k vítězství jim chybělo snad 
jen více těch zkušeností a sportovního štěstí.

Na medailové úspěchy pak dosáhla ostří‑
lená závodnice Monika Sedláčková, která 
měla těžkou konkurenci z  řad české repre‑
zentace a medailistky z evropských soutěží.

Tradičně se nám dlouhodobě daří v kate‑
gorii žákyň, kde Beata Reguliová a  Nikol Ší‑
dová patří již nějaký rok k republikové špičce, 
což i letos v tradiční nelehké konkurenci po‑
tvrdily 3. a 5. místem.

Dalšími bodovanými umístěními pomohli 
Roman Šantroch a Daniel Jáchym k celkové‑
mu bodovému zisku 100 bodů, čímž oddíl vy‑
rovnal loňský výsledek a umístil se na velmi 
slušném 25. místě z 82 startujících klubů.

Nutno říci, že i  když stále patříme v  ČR 
mezi kluby s  nejmenší soutěžní základnou 
i  sportovním zázemím, tak výsledkově nám 
podle statistik svazu karate letos patří skvě‑
lé 15.  místo mezi 114 kluby, které letos na 
soutěžích bodovaly! O to větší obdiv a dík si 
zaslouží všichni závodníci, trenéři i rodiče za 

obrovské nasazení při absolvování velkého 
množství soutěží, kde kromě medailí sbíráme 
i cenné zkušenosti v bojích se zkušenějšími 
oddíly a závodníky. A svůj podíl na úspěchu 
má jistě i jedinečná, až rodinná přátelská at‑
mosféra, kterou se snažíme mezi členy klubu 
i  rodičovským zázemím budovat. Karate by 
nemělo být jen o honbě za soutěžními body 
a medailemi, ale více méně i o pozitivní smy‑
sluplné životní cestě a zdá se, že vrchlabské 
karate jde v tomto ohledu dobrým směrem.

Děkuji tedy všem aktivním členům klubu, 
jejich rodičům a dalším příznivcům za to, že 
vrchlabskému klubu karate i v roce 2017 po‑
mohli budovat dobré jméno.

Radek Antoš

KRAJSKÁ POSTUPOVÁ SOUTĚŽ NA MČR + KRAJSKÝ POHÁR

Vybojovaný titul 
„Krajský mistr“ 
(postup na MČR)

Disciplína KATA 
Sylva Havlíčková, 
Beata Reguliová, 
Filip Exnar, 
Maroš Taran

Disciplína KUMITE 
Sylva Havlíčková, 
Adéla Šantrochová, 
David Jirouš, 
Daniel Jáchym, 
Beata Reguliová, 
Filip Exnar, 
Monika Sedláčková

Doplňková nominace kraje 
na MČR z dalších míst žebříčku: 
Dan Hnyk, Ondřej Havlíček, 
Filip Jáchym, Marek Poner

Vítězové krajského 
poháru – „absolutní 
krajský mistr“ ve své 
věkové kategorii
(umístění bez rozdílu 
soutěžních kategorií 
KATA+KUMITE bez 
váhových rozdílů)

Sylva Havlíčková, 
Adéla Šantrochová, 
Beata Reguliová, 
Daniel Jáchym, 
Filip Exnar

Národní pohár
– disciplína kumite 
(vybojovaný postup na MČR 
ze 3. kol s umístěním do 8. místa)

Beata Reguliová, Nikol Šídová, Monika Sedláčková, 
Maroš Taran, Roman Šantroch, Filip Exnar

Mistrovství ČR 
– Karlovy Vary 
2.–3. 12. 2017 
(bodovaná umístění)

Monika Sedláčková 2. místo – kumite ženy U21 ‑55 kg, 
3. místo – kumite ženy ‑55 kg

Beata Reguliová, 3. místo – kumite st. žákyně ‑42 kg

Nikol Šídová, 5. místo – kumite st. žákyně ‑42 kg

Roman Šantroch 5. místo – kumite muži U21 ‑67 kg, 
5. místo – kumite muži ‑67 kg

Daniel Jáchym 5. místo – kumite st. žáci +60 kg

Sylva Havlíčková 7. místo – kata ml. žákyně 7–9 let

Závodníci s nižšími 
technickými stupni 

– úspěchy na podzimních 
soutěžích

Adélka Mládková zlato: 1×, stříbro: 1×, bronz: 3×

Anežka Mládková zlato: 2×, stříbro: 1×, bronz: 2×

Marie Fejfarová bronz: 1×, 5. místo: 2×

Johanka Hájková stříbro: 1×, bronz: 1×

Tina Kavánová bronz: 1×, 5. místo: 2×

Patrik Tomíček zlato: 1×, stříbro: 1×, bronz: 1×

Jan Havlíček stříbro: 1×, bronz: 1×, 5. místo: 1×

Filip Jirouš – zlato: 1×
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Stolní tenisté SK Krkonoše při TJ Spartak 
se v turnaji umístili takto:

Unified Tomáš Rylich + trenérka  
1. místo ‑ zlatá medaile

Čtyřhra Petr Tomáš + Jiří Pfeifer  
3. místo ‑ bronzová medaile

Dvouhra Tomáš Rylich  
1. místo ‑ zlatá medaile

Dvouhra Petr Tomáš  
3. místo ‑ bronzová medaile

Dvouhra Jiří Pfeifer  
1. místo ‑ zlatá medaile

Sportovci čelili svým soupeřům velmi statečně, 
zodpovědně a podle přísných pravidel.
Zaslouženému vítězství předcházely pravidelné 
tréninky v tělocvičně i pohybové aktivity v sou‑
kromí.

Květa Charvátová, 
trenérka speciálních olympiád

Speciální olympiáda 
16.–19. 11. 2017 
opět ve Dvoře Králové
Letošní rok se stal významným pro své 
25. výročí existence této již tradiční soutěže 
na republikové úrovni.

Kalendář akcí leden 2018
8. 1. Hajánek – volná diskuse 
9–11.30 hod

11. 1. Vymezování vůči sobě 
samému
16–18 hod
Seminář v rámci cyklu „Jedna šance na 
život, aneb svojí cestou“
Provede vás Jana Marynková a Munír 
Hassairi / Vítězství psychikou
Cena přednášky 200,– Kč

15. 1. Hajánek – masáže miminek
10–11.30 hod
Cena přednášky 50,– Kč,  
provede vás Eva Hrušková

16. 1. Období vzdoru
17–19 hod
Seminář z cyklu Psychická pohoda 
v rodině s psycholožkou  
PhDr. Evou Březinovou
Cena 150,– Kč/os.; 200,– Kč/oba rodiče

18. 1. Kurz předporodní přípravy I.
16–20 hod
S porodní asistentkou 
Martinou Suchardovou a dulou 
Monikou A. Kašparovou

22. 1. Hajánek - volná diskuze
9–11.30 hod

25. 1. Kurz předporodní přípravy II.
16 – 20 hod
S porodní asistentkou Martinou 
Suchardovou a dulou 
Monikou A. Kašparovou

29. 1. Hajánek – Rozvíjím se 
s batoletem 
10 – 11.30 hod
Cena přednášky 20,– Kč, provede vás 
Kateřina Volenská

Těší se na vás tým Kopretiny

Vítáme nový rok
Jménem Rodinného centra Kopretina bychom vás 
rádi přivítali v roce 2018 a popřáli vám jeho šťast‑
né prožití.

Závěr loňského roku se v  Kopretině vydařil. 
Děti si báječně užily andělské čtení, čertovské 
dovádění i  zpívání koled. S velkým nadšením se 
setkalo autorské čtení Dany Pechánkové, která 
dětem představila knihu Příběh pastelek. Velmi 
úspěšný byl rovněž již tradiční adventní prodej 
drobných dárků a  rukodělných výrobků. Moc dě‑
kujeme všem maminkám, které svými výrobky při‑
spěly, a velké díky patří i těm, kteří přišli nakoupit.

A co nás čeká v novém roce? I v lednu se může‑
te těšit na oblíbené povídání pro maminky s mi‑
minky v rámci pondělního Hajánku.

Od poloviny měsíce zařazujeme do programu 
přednášky s  psycholožkou PhDr. Evou Březinou 
a  seberozvojové workshopy koučky Jany Maryn‑
kové. Pravidelné pohybové aktivity pro děti nyní 
vedou nové lektorky Jana Róžová Pittnerová a Mi‑
chaela Kukačková.

V  únoru pro vás chystáme dětský karneval 
(9. 2.) a druhý workshop Jany Marynkové na téma 
Vymezování vůči rodinným příslušníkům (8. 2.)

Pro bližší informace sledujte FB a  webové 
stránky: www.kopretinavrchlabi.cz
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Poděkování Hance
„Když se v  Diakonii ČCE  – středisko Svět‑
lo Vrchlabí mluví o  Hance, každý ví, že jde 
o Hanku Liptákovou, ředitelku střediska.

Hanka ale není jen nejvýše postavenou 
osobou střediska, je to také člověk, který 
dokáže naslouchat druhému, dobře pora‑
dit, spravedlivě posoudit každou spornou 
záležitost. K  jejím pracovním nástrojům pa‑
tří papír, pero a notebook a pak hlavně její 
odborné znalosti, zkušenosti, nezaujatost 
a vlídné slovo.

Hanka nastoupila do Diakonie do projek‑
tu Podporované zaměstnání 1. 2. 2011 a funk‑
ce ředitelky se ujala 1.  5.  2013. Málokdo ví, 
že v  té době bylo středisko téměř před za‑
vřením. Hanka se nebála výzvy, pustila se do 
práce a během krátké doby vyřešila nejakut‑
nější problémy, aby pak mohla pokračovat 
v rozšiřování služeb střediska. Do této doby 
fungovaly ve středisku dvě služby  – Raná 
péče a Centrum denních služeb.

Dne 1.  6.  2013 se rozjely služby Osobní 

asistence a  od září  2016 Sociálně aktivizač‑
ní služby pro rodiny s dětmi (SAS) a sociální 
služba Spirála.

Od 1.  1.  2017 rozšířila DČCE  – středis‑
ko Světlo Vrchlabí svoje sociální služby 
i  do Libereckého kraje  – otevřela pobočku 
v sousední Jilemnici, kde nabízíme dvě služ‑
by – Osobní asistenci a Sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi, chystá se služba 
třetí – Osobní asistence pro osoby se zdra‑
votním postižením.

Za působení Hanky Liptákové na pozici 
ředitelky získala v roce 2015 DČCE – středis‑
ko Světlo ocenění Královéhradeckého kraje 

v kategorii Cena sociálních služeb.
Díky Hance se vrchlabské středisko pře‑

stěhovalo 1.  4.  2016 do nových větších pro‑
stor v  budově bývalé „Dukly“, Komenského 
616 a v říjnu 2017 získalo další provozní pro‑
story pro Spirálu a SAS na ulici Lánovská 580.

Téměř pět let pilné práce Hanky přines‑
lo spoustu výsledků a  nyní nastal čas, kdy 

„předává žezlo“ své mladší kolegyni Adéle 
Cupákové, která usedne do ředitelské židle 
1. 1. 2018.

Hanka by mohla ukončit svoji aktivní pra‑
covní kariéru a  věnovat se rodině, vnouča‑
tům, ale rozhodla se pokračovat dál v  prá‑
ci, a to jako terénní pracovník – dělat to, co 
měla a  má ráda. Popřejme jí tedy mnoho 
dalších spokojených let při práci v sociálních 
službách.

Hanko, děkujeme za všechnu Tvoji práci, 
za to, že jsi byla dobrou a spravedlivou ředi‑
telkou a že jsi kamarád a přítel.

Za pracovníky Diakonii ČCE 
– středisko Světlo

Adéla Cupáková a Jitka Vanclová

BESEDA S PAMĚTNÍKY  
ŠKODA AUTO
6. 2. 2018 zveme na tradiční Večery pod kočkou všechny pamětníky 
a příznivce ŠKODA AUTO.

Pojďme společně zavzpomínat na zážitky z  výroby a  setkat se 
se svými bývalými kolegy. Úvodního slova se ujme ředitel archivu 
ŠKODA AUTO Lukáš Nachtmann, který pak bude řídit i následnou 
besedu. Pojďte nám pomoci zaplnit bílá místa ve známé historii 
závodu.

Beseda se uskuteční u příležitosti 110 let od první vyrobené ka‑
roserie ve Vrchlabí.

H. Veselá

O S T A T N Í

KOUPÍM BETLÉM 
starý, vyřezávaný i poškozený, části  

či samostatné figurky. 
Do sbírky, platba ihned! 

Tel.: 603 209 812  
p. Dvořák

Prodejna keramiky  Hliněný džbánek 
Krkonošská 6, Vrchlabí 

(naproti restauraci Sklípek)

DIAKONIE   
STŘ. SVĚTLO
Vrchlabský adventní 
koncert 2017

„Čas letí jako bláznivý, já nechytím ho ani 
vy…“ – slova písně v podání Karla Gotta zná 
jistě téměř každý a všichni víme, že nezbývá, 
než souhlasit.

I ve Vrchlabí běží čas bláznivým tempem 
a přinesl nám letos už 20.‑ tedy jubilejní ad‑
ventní koncert, který pořádalo jako obvykle 
středisko Světlo Diakonie ČCE.

Některé věci se na koncertu nezměnily, 
patří k němu odjakživa – hudební a taneční 
vystoupení Základní školy speciální a prak‑
tické školy Diakonie ČCE a dětského domo‑

va ve Vrchlabí, lákavé občerstvení v bufetu, 
prodej výrobků žáků, klientů a zaměstnanců 
Diakonie, rozsvícení adventního věnce.

Letošní koncert přinesl však také nové 
příjemné změny.

Úvodní slovo pronesly nejen ředitelka 
Diakonie ČCE ‑ střediska Světlo Vrchlabí 
Hana Liptáková a ředitelka diakonické školy 
Magda Kumprechtová, ale také zástupkyně 
farního sboru ČCE ve Vrchlabí Šárka Jeriová.

Živá vystoupení střídalo promítání na 
plátno. V průběhu roku byla natočena pre‑
zentace střediska Světlo, a to o všech jeho 
službách – Raná péče, Centrum denních slu‑
žeb, Sociálně aktivizační služby pro rodiny 
s dětmi, sociální služba Spirála, Osobní asis‑
tence – a také ZŠ speciální a praktická škola 
Diakonie ČCE promítla svoji videoprezentaci.

Moderování a  doprovodného programu 
se ujaly dvě profesionálky, a  to zpěvačka, 
herečka a  moderátorka Alžběta Vaculčia‑

ková a  režisérka a  dramaturgyně Zuzana 
Cejnarová. Za zvuku pozounu a  tahací har‑
moniky zazpívaly řadu koled, ke kterým se 
přidalo i publikum. Vánoční atmosféra byla 
v  sále cítit, i  když nás Vánoce samotné te‑
prve čekají.

Součástí koncertu bylo i  rozloučení se 
současnou ředitelkou střediska Hanou 
Liptákovou, která na pozici ředitelky končí 
k  31.  12.  2017  – o  tom více v  samostatném 
článku.

Jubilejní adventní koncert se povedl 
a nezbývá než poděkovat všem, kteří se na 
jeho přípravě a  realizaci podíleli  – zaměst‑
nancům střediska, zaměstnancům a žákům 
ZŠ speciální a  praktické, zaměstnancům 
Kulturního domu Střelnice i dobrovolníkům.

Za Diakonii ČCE 
– středisko Světlo Vrchlabí 

Jitka Vanclová, 
pracovník v sociálních službách



film na poslední prázdninový den…
Piráti z Karibiku – Salazarova pomsta
V tomto příběhu se kapitán Jack, ke kterému se štěstěna 
opět jednou nemilosrdně obrátila zády, ocitá tváří 
v tvář bandě smrtících pirátských duchů pod vedením 
strašlivého kapitána Salazara.
KD Střelnice – velký sál, 17:30
Vstupné: 50 Kč.
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Akt
Divadlo Járy Cimrmana, Praha
Akt je nejstarší z her v repertoáru Divadla Járy 
Cimrmana. Autorem je Zdeněk Svěrák a spoluautorem 
přednášky je Ladislav Smoljak, jako spoluautor je 
uváděn rovněž velký český vynálezce, filosof a dramatik 
Jára Cimrman.
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Vstupné: 380 a 350 Kč.

70 LET HONZY ČERVINKY NA HORÁCH
Vernisáž a výstava známých i dosud nepublikovaných 
fotografií legendárního českého horolezce, zasloužilého 
mistra sportu.
KCEV Krtek, 18:00

Velryba Lízinka
Divadlo Krapet, Praha
Všichni jste se alespoň jednou v životě zatoulali. Takže asi 
tušíte, jaké to je, ocitnout se v cizím prostředí a mezi cizími 
bytostmi. No a tak si možná dovedete představit, jak se 
musí cítit hrdinka naší pohádky velryba Lízinka, která se 
k nám do českých řek zatoulala až ze Severního moře.
KD Střelnice – velký sál, 15:30
Vstupné: 70 Kč, předplatitelé PP zdarma.

O NETOPÝRECH
K netopýrům se 
váže řada pověr, 
mýtů a předsudků, 
mnozí lidé se 
jich dokonce 
bojí, přestože 
jen málokdo se 
s nimi mohl setkat 
opravdu zblízka. 
Zoolog Josef 
Hotový během své přednášky odkryje mnohá tajemství 
těchto nesmírně zajímavých zvířat a podělí se s vámi 
o své bohaté zážitky z jejich výzkumu.
Domky na náměstí Míru, 17:00

Divadlo: Zvonohrady
Divadelní spolek Divadelního Klubu Vrchlabí, 19:00
Předprodej v květinářství Květa 80,–

POLSKÁ RAPSODIE
Vynikající trutnovský fotograf Ctibor Košťál dal našemu 
severnímu sousedovi lyrickou příponu, protože tam 
jezdí už desetiletí a má tam mnoho dobrých přátel. 
Proto také představuje tuto neprávem podceňovanou 
slovanskou zemi na své projekci.
KCEV Krtek, 18:00

Seminář v rámci cyklu „Jedna šance na život, 
aneb svojí cestou“
Vymezování vůči sobě samému ‑ provede vás 
certifikovaná koučka Jana Marynková/Vítězství 
psychikou. Cena přednášky 200,– Kč
Rodinné centrum Kopretina, 16–18:00

VERNISÁŽ: Živelní/(ý) podzim
Část výstavy fotografií z celoročního fotografického 
kurzu (cyklus 4x workshop/4x výstava) na téma „živly“.
Café Black and Wine, 18:00
Pořádá SůVA; zájemci o zapojení do kurzu se mohou 
stále přihlásit. Začátečníci i pokročilí. Více informací 
na www.suvavrchlabi.cz nebo suvavrchlabi@gmail.com

film před obědem…
Teorie tygra
Jiří Bartoška v komedii 
o veterináři už nechce 
být ochočeným domácím 
králíčkem. Touží se stát 
znovu tygrem! Než se ale 
z domácí bačkory zase 
stane chlap, namotá se 
do řady lží, omylů, trapasů 
a bláznivin…
Hrají: Eliška Balzerová, Tatiana Vilhelmová, Jiří Havelka, 
Jakub Kohák, Pavla Beretová, Iva Janžurová, 
Anna Čtvrtníčková a další.
KD Střelnice – velký sál, 10:00
Vstupné: 30 Kč.
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Napříč Vrchlabím
Myslíte si, že znáte dobře 
Vrchlabí? Myslíte si, že se 
v něm vyznáte lépe než 
ostatní? Akčně dobrodružná 
přírodovědná hra pro 
děti do 15 let nebo rodiče 
s dětmi do 9 let.
Bližší informace: 
Daniel Bílek, 
dbilek@krnap.cz, 737 225 417

Čtyřlístek
Divadelní představení na motivy stejnojmenného dílu 
komiksového časopisu Čtyřlístek.
Hrají: Dita Zábranská, Jana Michalov Birgusová, 
Františka Brzobohatá, Eliška Ochmanová, Libor Jeník, 
Václav Krátký, Josef Zýka, David Voráček, Radim Jíra, 
Gustav Hašek
Divadelní klub, 13:00, 15:00. Vstupné: 80,–

Mocná Afrodíté
Divadlo pod Palmovkou, Praha sk. DX
Allenova Mocná Afrodíté je nesmírně zábavná a chytrá 
komedie, jejímiž hrdiny jsou vcelku obyčejní lidé 
s obyčejnými přáními a touhami, do jejichž života 
fatálně vstoupí láska a náhoda.
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Vstupné: 250 – 320 Kč.
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LISTOVÁNÍ HUMOREM (Literární kabaret)
Bohumil HRABAL: Výběr z díla ‑ literární, hudební, 
videoukázky z tvorby. Součást projektu Četby 
na pokračování, aneb Listování (s) humorem, 
probíhajícím každé liché úterý v období leden – 
březen 2018 v kavárně Piano. Průlet českou 
humoristickou literaturou 2. poloviny 20. století.
Kavárna Piano, 18:00

Krkonoše – dokument / beseda s autorem
Unikátní dokument zachycující nejkrásnější místa 
Krkonoš. Ráj endemických druhů rostlin, unikátních 
horských rašelinišť a ledovcových karů. Pohoří mnoha 
nej: nejstaršího národního parku s nejvyšší horou 
i vodopádem. Místo, které každý zná a málokdo o něm 
opravdu něco ví.
KD Střelnice – velký sál, 18:00. Vstupné: 70 Kč.
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

HORNÍ DOLPO
Utajená nepálská Shangri‑
La, nejvýše obydlená 
oblast na hranicích 
s Tibetem přístupná pouze 
přechodem pětitisícových 
sedel. Jak je možné přežít 
v tak nehostinné krajině? 
To se dozvíte, na přednášce 
Radky Tkáčikové. 
KCEV Krtek, od 18:00

Doktor v nesnázích
Francouzský dramatik a výtečný komik Laurent Ruquier 
stvořil titulní postavu Dr Jouvanse sobě na míru. 
Průměrný plastický chirurg čelí kuriózním situacím 
v ordinaci své soukromé praxe. Je samosebou pohledný, 
ženatý a beznadějně obklopen ženami všech věkových 
kategorií. Jak se mezi zákaznicemi prosadí nová recepční 
Claudine bez valného smyslu pro diskrétnost? 
Divadelní klub, 19:00. Vstupné 280–320 Kč

Krkonošský pivní bál 
Pořadatel: Krkonošské pivní slavnosti. Zimní podoba 
oblíbených Krkonošských pivních slavností.
Vystoupí písničkář Voxel, zpěvačka a herečka Olga 
Lounová, retro kapela Jam and Bazar a skočná parta 
Flendrs.
Ochutnáte lahodná piva z Krkonošské pivní stezky. 
Každý dostane jeden horský kousek zdarma.
KD Střelnice – velký sál, 18:00. Vstupné: 320 a 220 Kč.

Páté narozeniny Bowlu
hrají: MR.LOCO (ska)
support: DJ SWING GARDEN (swing, electroswing)
Music bar Bowl, 20:00

Kolotoč pohádek
Dvě klasické (lidové) pohádky O Jeníčkovi a Mařence, 
O velké řepě a třetí možná…O kohoutkovi a slepičce:), 
propojené a v celku tradičně zpracované divadlem 
,Já to jsem“ Vás přivedou do světa loutek (marionet) 
hrajících své příběhy na našem kolotoči.
KD Střelnice – velký sál, 15:30
Vstupné: 70 Kč, předplatitelé PP zdarma.

Divadlo: Zvonohrady
Divadelní spolek Divadelního Klubu Vrchlabí, 19:00
Předprodej v květinářství Květa 80,–

Mikroskopičiny
Vzrušující výlet do 
krkonošského mikrosvěta 
dveřmi, které si sami 
otevřete. Sami si připravíte 
to, na co budete koukat 
mikroskopem. Vhodné pro 
malé i větší badatele. KCEV 
Krtek, Bližší informace a přihlášky: Martina 
Teplá, mtepla@krnap.cz, 732 864 239

O stravě a (ne)dietách
Cyklus přednášek a povídání o základních 
výživových směrech.
Přednášky vás seznámí s nástrahami dnešní 

„moderní“ stravy. Přednáška je nově rozšířená 
o životní návyky podporující vitalitu a imunitu.
Zelená zahrada, 17:30. Vstupné: 80 Kč

Severní Korea očima Milana Bureše
Cestovatel Milan Bureš, jako jeden z mála českých 
dobrodruhů, kteří navštívili současnou Severní Koreu, 
přiblíží její historii a představí dnešek této země tak, 
jak mu ji politická garnitura prezentovala. 
KD Střelnice – velký sál, 18:00 
Vstupné: 70 Kč.

Bohdan Holomíček: Fotografie trochu jinak
Bohdan Holomíček 
z Janských Lázní se 
dokumentární fotografii 
věnuje již šedesát let. Jeho 
nezávislý a samorostlý tvůrčí 
přístup inspiroval několik 
generací fotografů. Těšte 
se na rozmanité snímky lidí 
i přírody Krkonoš i Podkrkonoší a příběhy, které s nimi 
souvisí.
Domky na náměstí Míru, 17:00

PŘOČ JET NA NORDKAPP
Povídání Michala Skalky o tom, proč je pro Nory důležité, 
aby krnapáci cestovali do severního Norska, a promítání 
fotek Pavla Musila ze stejných míst.
KCEV Krtek, 18:00

dvě divadla v jednom…
Dívčí válka a Zakázané uvolnění
Pořádá Vrchlabský divadelní spolek Lipany
KD Střelnice – velký sál, 19:00 a klub Kotelna 
21:00
Vstupné: 100 Kč komplet, 50 Kč jednotlivě.

Koncert CÉMUR ŠÁMUR
(alternative-
minibigbeatband Vrchlabí)
Os1ava PLNOLETOSTI kapely! 
Hosté: Prádelna 
(jazz‑funk Hořice) – kapela 
slaví 15. narozeniny
Music bar Bowl, 20:00
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3. ročník baletu ve Vrchlabí…
Kauza Prométheus 
Taneční centrum Praha
Choreograf Attila Egerházi v této „kauze“ ukazuje živý, 
nevázaný svět mladého Beethovena a současně vytváří 
persifláž o mytologickém hrdinovi Prométheovi.
Hudba: Ludwig van Beethoven
KD Střelnice – velký sál, 18:00
Vstupné: 200 Kč, senioři a studenti 120 Kč, děti do 12 let 
vstup zdarma (nutné vyzvednout vstupenku), studenti 
VU3V 100 Kč.

Pension pro svobodné pány
Klasika v podání nové generace
hrají: Marie Doležalová nebo Anna Fialová, 
Patrik Děrgel, Lukáš Příkazký, Marie Pindejová 
a další
Divadelní klub, 19:00. Vstupné 280–320 Kč

LISTOVÁNÍ HUMOREM
(Literární kabaret)
Pánové HORNÍČEK + SUCHÝ: Výběr z díla – literární, 
hudební, videoukázky z tvorby. Součást projektu 
Četby na pokračování, aneb Listování (s) humorem, 
probíhajícím každé liché úterý v období leden – 
březen 2018 v kavárně Piano. Průlet českou 
humoristickou literaturou 2. poloviny 20. století.
Kavárna Piano, 18:00

VÝSTAVY
do 2. ledna
Krkonošští ptáci a jiná zvířena
Velkoformátové fotografie Josefa 
Kalenského vám ukážou některá 
zvířata větší, než byste viděli ve 
volné přírodě.
KCEV Krtek

do 31. ledna 2018
Noční život v Krkonoších
Když se v horách setmí, znovu ožijí. Noční živočichové opouštějí 
své denní úkryty a vydávají se do vylidněné krajiny. Výstava 
o tajemství zvířat, která jsou aktivní v noci – o výhodách 
a úskalích, které jim noční život přináší.
Historický domek č. p. 222 na nám. Míru

do 31. 1. 2018
Prodejní expozice autorských obrazů hendikepovaných 
umělců
Od června tohoto roku v prodejně CC nábytek postupně 
rozšiřujeme stálou prodejní expozici autorských obrazů 
hendikepovaných umělců Petra Zemana a Lenky Máslové 
Špetlové.
CC nábytek, IT centrum 2.patro

do 31. 12. 2018
Vrchlabská zákoutí 2
Nově uspořádaná dlouhodobá výstava pohledů na Vrchlabí a do 
jeho zákoutí na obrazech a grafikách ze sbírek Krkonošského 
muzea. Přijďte se podívat a porovnat, jak se město Vrchlabí 
proměňovalo v průběhu dvou století.
Historický dům č. p. 224 na nám. Míru

Církevní akce
ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST – DĚKANSTVÍ VRCHLABÍ 

K U LT U R N Í  P R O G R A M   –  L E D E N

KAUZA PROMETHEUS
HUDBA: LUDWIG VAN BEETHOVEN
28. 1. (NE) | 18.00
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Vynikající 
skladatel 
a špičkový 
houslista
Josef Suk se narodil 4.  ledna  1874 v  Křečo‑
vicích. Studoval hru na housle na Pražské 
konzervatoři u Antonína Benewitze a sklad‑
bu nejprve u Karla Steckera, později v mis‑
trovské třídě Antonína Dvořáka. V roce 1892 
založil spolu se svými spolužáky z konzerva‑
toře Karlem Hoffmannem, Oskarem Nedba‑
lem a Otto Bergerem České kvarteto (půso‑
bil zde jako druhý houslista), jež uměleckou 
úrovní a  mezinárodními úspěchy dosáhlo 
světového významu. Je to až neuvěřitel‑
né, ale toto umělecké těleso do roku 1933 
úspěšně absolvovalo po světě na čtyři tisíce 
koncertů (sic!)

V  roce 1922 se stal profesorem mistrov‑
ské třídy skladby na Pražské konzervato‑
ři a  čtyřikrát byl zvolen rektorem tohoto 
ústavu. Jeho žáky byli mj. Klement Slavický, 
Jaroslav Ježek, Pavel Bořkovec a krátce i Bo‑
huslav Martinů, ještě než odešel do Francie. 
Josefu Sukovi se dostalo nemalých poct, 
Masarykova univerzita v  Brně mu udělila 
čestný doktorát filozofie.

Josef Suk starší se v  roce 1898 oženil 
s dcerou A. Dvořáka Otilií. Vnukem skladate‑
le Josefa Suka, a  tedy Dvořákovým pravnu‑
kem, je Josef Suk mladší (nar. 1929, + 2011), 

který byl významným houslistou a violistou. 
Jeho umělecká sólová dráha začala již v 25 
letech a zahrnovala koncerty po celém svě‑
tě, hlavně na prestižních hudebních festiva‑
lech. O A. Dvořákovi prohlásil: „Jsem nesmír‑
ně pyšný na svého slavného pradědečka. 
Jeho skvělá hudba mě provázela na všech 
světových pódiích. Byl to geniální skladatel, 
pro mne vedle W. A. Mozarta ten největší“.

Když houslista Karel Hoffmann vystupo‑
val v Sukově Fantazii pro housle a orchestr, 
bylo možno vysledovat skladatelovo češství 
a slovanství. Tak to interpret tehdy vyjádřil: 

„Zavál vítr, – Slovanský vítr to byl, vítr z Čech“. 
Dokumentují to i  umělcovy sbory na tex‑
ty slovanské lidové poezie s názvem Deset 
zpěvů pro ženský sbor a klavír, jakož i Čtyři 
zpěvy pro mužský sbor na slova srbských li‑

dových písní.
Tvorbu Josefa Suka je možno rozdělit do 

dvou tvůrčích období. V  prvním, do roku 
1904, bych vybral kupř. známou klavírní 
skladbu Lístek do památníku (z  Třech pís‑
ní beze slov), Humoresku C ‑dur pro klavír, 
klavírní skladbu Vesnická serenáda a  sym‑
fonickou báseň Praga jako dramatickou glo‑
rifikaci našeho hlavního města.

Po roce 1904 se skladatel těžce vyrov‑
nává s  otázkami osudu a  smrti. Umírá An‑
tonín Dvořák a  předčasně i  Sukova žena 
Otilie. Z tohoto bezprostředního podnětu je 
Symfonie C ‑moll s názvem Asrael věnována 
jejich památce. Další skladbou byla impresi‑
onisticky laděná Pohádka léta, Zrání, před‑
stavující symbolismus a mystický Epilog pro 
sóla, sbory a  orchestr. Slavnostní pochod 
V nový život obdržel na LOH v roce 1932 stří‑
brnou medaili.

Povědomí o  J. Sukovi v  zahraničí se zvý‑
šilo hlavně zásluhou Libora Peška, který 
nahrál téměř všechna jeho významná díla, 
jakož i  zásluhou dalších osobností, zejmé‑
na Charlese Mackerrase a Jiřího Bělohlávka. 
Ještě musím připomenout i původní sklada‑
telovu hudbu k filmu Radúz a Mahulena, jež 
byla s celou hrou nahrána v  roce 1957 diri‑
gentem Václavem Smetáčkem (v  hlavních 
rolích V. Voska a M. Glázrová).

Hudební skladatel, hudební pedagog 
a  houslista zemřel 29.  května  1935 v  pou‑
hých 61 letech a je pochován v rodných Kře‑
čovicích.

Miloslav Samek

DOPISY ČTENÁŘŮ
Vážená redakce,

nejprve srdečně zdravím a reaguji na článek 
o  naší nemocnici. Před několika dny jsem 
sama potřebovala pomoc interny. Byla jsem 
vlídně přijata paní Sáblíkovou (ale ta byla 
vždy laskavá a  udělající), poté jsem byla 
odeslána k panu primáři Kajzrovi. A tam je 
vidět ta velká změna – laskavý a milý člověk. 
Na jeho postu to tak předtím nebylo. Vím 
o mnoha lidech, kteří se interny přímo báli.

Ze své zkušenosti mohu říct, že do naší 
nemocnice se už nikdo bát nemusí. Všem 
patří dík. Jen bych asi nejen já uvítala, kdyby 
byl zprovozněn malý výtah.

Chci se vrátit k  rozsvícení vánočního 
stromu. Vše bylo krásné, ale nejvíce se asi 
líbila „Liščata“. Můj obdiv má paní, která je 

vede, že v tak krátké době naučila i prvňáč‑
ky tolik krásných koled.

Přeji všem krásné Vánoce, hodně štěstí 
a zdraví v novém roce.

A.S. Vrchlabí

Už mnoho let chodím 2x týdně do Vejsplach 
do lesa krmit zvířátka – srnky a zajíce. Vyro‑
bila jsem si krmítko z chvojí u kmene stro‑
mu, kam nosím suché pečivo, jablka, tuřín, 
kukuřici.

V  poslední době se několikrát stalo, že 
veškeré pečivo zmizelo, ostatní bylo ne‑
tknuté. Vysvětlení přišlo záhy: když jsem již 
byla na odchodu, něco za mnou zafunělo. 
Divočák? Omyl! Velký hnědý hafan, který mě 

vůbec nevzal na vědomí a pustil se dravě do 
konzumace pečiva. Snažila jsem se ho od‑
strčit, ale jeho žravá síla byla větší! Zjistila 
jsem, že na louce stojí jeho páníček, který 
na mě klidně volal: on žere jen chleba a roh‑
líky, jablka ne.

Tak to byl šok! Já vlastně celý rok šetřím 
suché pečivo, tahám batohy do lesa – pro 
domácí psy, které páníčkové klidně necha‑
jí žrát to, co je určeno lesním zvířatům! Ani 
páníček, ani pes neví, že ta zvířata se již ke 
krmítku nevrátí kvůli pachu, který tam pes 
zanechal. Nemám jinou možnost než velmi 
obtížně hledat jiné místo.

Proto naléhavě prosím majitele psů: ne‑
pouštějte psy do lesa (také proto, že štvou 
srny!), nakrmte si je doma, a  pakliže na 
velké psy nemáte, pořiďte si jorkšírka, ten 
hamá malinko!

M.B.
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Očima a slovem 
Vrchlabské hudební léto
Malé resumé XXII. ročníku Vrchlabského hu‑
debního léta. Koncerty klasické hudby ve‑
směs probíhaly o nedělních večerech v pro‑
storách Klášterního kostela sv.  Augustina. 
Pořadatelem a  organizátorem byl Kulturní 
dům Střelnice s ředitelem Vladimírem Jind‑
rou. Záštitu převzal starosta města Ing. Jan 
Sobotka. Generálním partnerem byla ŠKODA 
AUTO VRCHLABÍ.

O  všech koncertech v  časopisu města 
Puls proběhly textové zprávy i  fotosnímky. 
Desítky neuveřejněných fotosnímků jsou 

uloženy v  archiváliích Střelnice a  měs‑
ta. Nemohu ale opomenout a  připomínám 
koncert Vivaldi & Morzin in Memoriam 
s  účinkujícími Jiřím Stivínem, Václavem  
Uhlířem, Radkem Hanušem. Slavnostní 
představení varhanního pozitivu, dílo slav‑
ných vrchlabských varhanářů. Dále připo‑
menu koncert inscenovaný Eduardem Gar‑
cía Salasem. Skladba Psalm 137 Franze Lisz‑
ta, kde houslový part hrál kdysi Karel Halíř 
a po 131 letech 6. srpna 2017 jej ve Vrchlabí 
hrál Eduardo García Salas. Další výjimečný 
byl koncert mladé české houslistky Olgy 
Šroubkové. K té ještě připomenu další neo‑
byčejně úspěšné hudebníky, kteří vystoupili 

na XXII. ročníku VHL. Byl to varhaník Pavel 
Svoboda a  virtuózní hornistka Kateřina  
Javůrková.

Závěrečný koncert HOMMAGE Á Karel 
Halíř v  provedení mladého houslisty, nej‑
mladšího koncertního mistra v celé historii 
České filharmonie Josefa Špačka a  vynika‑
jícího mladého klavíristy Miroslava Sekery, 
byl úžasný.

A vůbec XXII. ročník VHL byl po všech 
stránkách jedinečný a krásný  
a nezapomenutelný.

Otto Singer

Nezapomenutelný víkend 
v KD Střelnice
Víkend od 15. do 17. prosince 2017 nesmaza‑
telně vstoupí do kulturních dějin Vrchlabí.

Před 50 lety se totiž právě zde natáčel 
film Miloše Formana „Hoří, má panenko!“ 
a  celý víkendový program KD Střelnice byl 
tomuto výročí věnován.

Ve velkém sále si návštěvníci mohli pro‑
hlédnout fotovýstavu amatérského fotogra‑
fa a hudebníka Jaroslava Kuttelwascher, kte‑
rý, stejně jako řada dalších Vrchlabáků, ve 
filmu přímo účinkoval.

Páteční večerní program zahájil Big Band 
ZUŠ Karla Halíře s  dirigentem Jiřím Bílkem. 
Krásné melodie v podání mladých muzikan‑

tů byly hudebním pozdravem Miloši Forma‑
novi přes oceán. Dále byl promítnut zajímavý 
historický film pana Ladislava Liesera, člena 
tehdejšího filmového kroužku Tesla Vrchlabí. 
Zajímavostí tohoto snímku byl fakt, že záběry 
z Vrchlabí z natáčení filmu Hoří, má panenko 
nebyly dosud nikdy a nikde publikovány. Na 
závěr první části večera proběhlo slavnost‑
ní ocenění Miloše Formana starostou města 
Ing. Janem Sobotkou a Miloš Forman se tak 
stal význačnou osobností města. K tomu se 
rozhovořil nejen starosta, ale i  ředitel Kul‑
turního domu Střelnice Vladimír Jindra. Dále 
promluvilo několik pamětníků účinkujících 
v  natáčeném filmu. Po přestávce pozdravil 
všechny návštěvníky večera sám pan režisér 
Forman prostřednictvím záznamu natočené‑

ho v New Yorku. Jednalo se o jeden z nejsil‑
nějších momentů večera. Pozdrav byl z USA 
adresován pouze a  výhradně do Vrchlabí 
a navíc do Kulturního domu Střelnice dorazil 
noc před samotnou akcí – tedy na poslední 
chvíli! A potom už „promluvil“ jen jeho slav‑
ný film Hoří, má panenko!, čerstvě zrestauro‑
vaný Národním filmovým archivem.

V  sobotu se ve velkém sále Střelnice 
uskutečnil ples v  duchu hasičské atmosfé‑
ry filmu včetně tomboly a v neděli s velkým 
úspěchem sehráli divadelní přepis filmu 
před vyprodaným hledištěm ochotníci z  Di‑
vadelního klubu. Byli odměněni mohutným 
aplausem.

Otto Singer

SEVERNÍ KOREA OČIMA MILANA BUREŠE
KULTURNÍ DŮM STŘELNICE | VELKÝ SÁL
23. LEDNA (ÚTERÝ) | 18.00
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50 let filmu Hoří, 
má panenko
Kolik slávy, tolik hany, říká staré anglické 
rčení… Miloš Forman byl vzorový předsta‑
vitel socialistického realismu vycházející 
z  nejlepších českých tradic (zpráva ideo‑
logické komise UV KSČ 1967), držitel Státní 
ceny Klementa Gottwalda (za významný 
přínos československé kinematografii) 
a  také trezorový, tedy zakázaný a  v  socia‑
listickém tisku pomlouvaný autor (po emi‑
graci do USA). Je dobře, že nálepkování lidí 
už nemá v naší zemi ta nejvyšší posvěcení 
jako v době normalizace. Mnohé se změnilo, 
aktuálnost Formanových děl, ale i názorová 
nepevnost lidí obecně zůstala… Soudruzi 

zmizeli, manipulátoři davu zůstali.
Co mě osobně nabíjí je existence lidí 

tvořivých a  tolerantních. Mezi ně patří ne‑
jen Miloš Forman, ale i  jeho divadelně ak‑
tivní synové Matěj a Petr (v době oslav byli 
pracovně v  zahraničí) a  desítky a  stovky 
českých, často v zahraničí působících taneč‑
níků, muzikantů, režisérů, zpěváků, výtvarní‑
ků, designérů a dalších. Oslavy 50 let filmu 
Hoří, má panenko jsem osobně vnímal jako 
pomoc změnit směr. Sledujme a posuzujme 
(a  obdivujme) lidi podle jejich života  – ni‑
koli slov. Hodně klaďasů a  oblíbenců nám 
najednou vypadne ze hry, ale především se 
do ní spousta lidí dostane.

 Střelnice program dále připravila a  na 
přípravách spolupracovala s výtvarnicí Tere‑
zou Bartůňkovou, kameramanem Lukášem 

Masnerem, starostou a  Radou města Vrch‑
labí, se ZUŠ Karla Halíře a jejím Big Bandem, 
vrchlabskou kapelou Grooves, pamětníky 
natáčení a  potomky herců, místními foto‑
grafy a  ochotníky, tehdejším členem foto‑
kroužku Tesla panem Ladislavem Lieserem, 
dalšími českými kiny a dalšími dobrovolníky. 
KD Střelnice technicky dále podpořil Národ‑
ní filmový archiv (zapůjčení zrestaurované‑
ho filmu), DIGIFILMLAB.eu (digitalizace foto‑
grafií Jaroslava Kuttelwaschera a filmu pana 
Ladislava Liesera) a firma Šlegr Trutnov.

Všem, kteří do připomínky 50  let filmu 
Miloše Formana vložili svou energii, čas 
a  finance za Kulturní dům Střelnice velice 
děkuji.

Vladimír Jindra, 
ředitel
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Vánoční koncert 
ZUŠ Karla Halíře
Na Střelnici se vpodvečer 13. prosince roze‑

zněly krkonošské i jiné koledy v podání žáků 
i učitelů školy.

V úvodu hrálo pozounové trio pod peda‑
gogickým vedením Zuzany Cejnarové koledy 
Johna Francise Wadeho a  Adama Michny 
z  Otradovic. Následovalo vystoupení dětí 
Hudební školky a Přípravné hudební výcho‑
vy vedených Michaelou Prokopcovou. Před‑
stavily se koledami z Martinic „Pastouškové 
vstávejte“ a  ze Stromkovic „Já malý koled‑
níček“. Jejich vůbec prvé veřejné vystoupení 
bylo zdařilé, aplaus publika byl mohutný. 

Téma první poloviny koncertu bylo věnová‑
no krkonošské lidové písni a písni vánoční.

Vystoupil smyčcový soubor pod vedením 
Anny Boiprav a Pavla Jandejska. Krkonošské 
koledy v  úpravě Michaely Prokopcové hrál 
její akordeonový soubor a  další pásmo kr‑
konošských koled uvedly pěvecké sbory ZUŠ 
Karla Halíře s  lidovou muzikou vedenou 
Lenkou Šimůnkovou a  Michaelou Prokop‑
covou. Pak vystoupily soubory Mimoni paní 
učitelky Jaroslavy Nývltové, kytarový soubor 
vedený pedagogem Alešem Vejnarem, Trio 
Krpál Jaroslavy Nývltové a  soubor Flauto 
Rosso pedagožky Zuzany Havlové.

Po přestávce nemohl chybět Projekt Ol‑
dfield pod pedagogickým vedením Aleše 
Vejnara a  Vlastislava Buchara. Vystoupil 

i  školní orchestr dirigovaný ředitelem ZUŠ 
Radkem Hanušem, který měl i  průvodní 
slovo. Na programu byly skladby velkých 
skladatelů: Edwarda Elgara, Dmitrije Šosta‑
koviče, Johanna Sebastiana Bacha, Ennia 
Morriconeho. Závěr jedinečného koncertu 
patřil souboru Junior Band, který vychová‑
vá zálohu mladých instrumentalistů pro Big 
band školy. Dirigovala jej Zuzana Havlová.

Koncert ocenilo nadšené publikum dlou‑
hotrvajícím potleskem.

Jeviště i předsálí krásně a stylově vyzdo‑
bili žáci výtvarného oddělení vedení peda‑
gožkou Pavlínou Štanglerovou.

Otto Singer




